
 

20-28 лютого 2015 

 

НАЦІОНАЛЬНА БІБЛІОТЕКА УКРАЇНИ ІМЕНІ В.І. ВЕРНАДСЬКОГО  

ФОНД ПРЕЗИДЕНТІВ УКРАЇНИ 

СЛУЖБА ІНФОРМАЦІЙНО-АНАЛІТИЧНОГО ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ ОРГАНІВ  

ДЕРЖАВНОЇ ВЛАДИ 

 

 

Передрук за погодженням 

 
Ініціативи Президента України 

Петра Порошенка 
(шляхи реформування) 

 

Випуск 30 
 

(огляд матеріалів ЗМІ за 30 квітня – 7 травня 2015 р.) 

 

 

Зміст 
 

1. БЛОГОСФЕРА………………………………………………………………..2 

2. ОГЛЯД ЗАРУБІЖНИХ ЗМІ………………………………………………..11 

3. РЕАЛІЗАЦІЯ ІНІЦІАТИВ В МЕЖАХ «СТРАТЕГІЇ – 2020»………….15 

Офіційна інформація…………………………………………………………….15 

Ініціативи регіональних владних структур та громадських організацій….....28 

Новини з соціальних мереж та регіональних інтернет-представництв………31 

Експертний погляд………………………………………………………………35 

4. ВІДНОВЛЕННЯ ІНФРАСТРУКТУРИ ЗВІЛЬНЕНИХ ТЕРИТОРІЙ..45 

Офіційна інформація ……………………………………………………………45 

Ініціативи регіональних владних структур та громадських організацій….....49 

Новини з соціальних мереж та регіональних інтернет-представництв………52 

Експертний погляд ……………………………………………………………...54 

5. ПРОГНОЗИ…………………………………………………………………..56 

6. ІНФОГРАФІКА……………………………………………………………...59 

 

Київ 2015 



 

 
2 Блогосфера 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

30 квітня – 7 травня 2015 року 

 

Блогосфера 

 

Лозинський Аскольд С., президент Світового конгресу українців 

(1998–2008):  

Молодий 35 річний юрист Артем Ситник призначений директором 

Національного антикорупційного бюро України. Сама особа, мабуть, 

порядна, чесна і здібна, одначе викликає зацікавлення не тільки через своє 

надзвичайно відповідальне призначення, через свій молодий вік, але, навіть 

при тому віку, також через свою біографію. ... 

Призначення надзвичайно відповідальне, бо оформлення цього бюро це 

основна відповідь Президента України Порошенка на вимоги Майдану щодо 

боротьби з корупцією, люстрація, тощо. Він молодий, значить йому бракує 

досвіду. Але з іншої сторони не мав часу набратися бруду радянської 

системи. Те, що це людина Президента, немає сумніву, адже Президент його 

призначив після розгляду та пропозиції конкурсної комісії. 

Тому Президент в прерогативах завернути процес, але і не починати 

його від «а», а скоріше завершити його дальшим дослідженням. Президент 

свідомий, що всі попередні президенти залишили по собі спадок 

корумпованості. Оскільки є деякі неясні періоди чи просто питання у 

біографії кандидата, процес треба завершити сумлінно і точно. 

Правда, все негативне, що досі представлене про пана Ситника, можуть 

бути звичайними плітками, одначе пан Ситник не сміє цьому ні опиратися, ні 

ображатися. Адже ж він має бути найчистішим серед усіх. Незаперечним є 

те, що працював для Гайсинського, для «Юридичних гарантій», що 

Гайсинський пов’язаний сімейно з Кернесом, (кажуть, що Гайсинський також 

людина Медведчука), що у своїй декларації за минулий рік Ситник подав 

заробіток 23,500 гривень. Здається, що у розмові з речниками конкурсної 

комісії Ситник «розповів, що у 2013–14 рр. перебував на Майдані й мало 

займався правничою діяльністю». 

Це вияснення повинно насторожити тим більше. Основний Майдан 

завершився у лютому минулого року. Навіть якщо повірити у його глибокий 

патріотизм, тобто, що перші два місяці 2014 року Ситник перебував на 

Майдані весь час, то залишилося ще 10 місяців в році на професійну 

діяльність. Мабуть, не потрібно підкреслювати, що люди, котрі є справжніми 

патріотами, не користуються проголошенням своєї патріотичної діяльності 

для аргументу, котрий служить для власної користі. 

Кажуть, час покаже, яким антикорупційним наглядачем буде пан 

Ситник. Але, на мою думку, Україна не може собі дозволити на такий час 

випробування. Провал Ситника вже на високому пості буде далеко тяжче 

дослідити, оскільки головним дослідником буде він, і не буде ні доступу, ні 

можливості для його відставки. 

Воєнний час – це надзвичайно складний період для народу. Він вимагає 

особливої, посиленої уваги до військової справи, та відвертає увагу від 
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щоденних клопотів. На жаль, багато людей використовують цей відносно 

хаотичний та насичений час для власної користі та збагачення. 

Що робив пан Ситник від лютого до грудня минулого року? Чи займався 

юридичними справами, чи включився в АТО? На його стороні пояснення 

стоїть також і економічний занепад в Україні, брак нових інвестицій та 

торгівлі, що могло вплинути на його доходи. Але сума, задекларована ним, 

становить по сьогоднішніх мірках ледве тисячу доларів. 

Кандидатуру Ситника Президент повинен передати в руки незалежним 

фахівцям, мабуть, і неукраїнським, тобто з Європейського Союзу чи 

Міжнародного Валютного Фонду. Щойно після такого процесу народ зможе 

повірити у результати та погодитися на антикорупційного керівника. До 

речі, включення МВФ до процесу призначення антикорупційного керівника 

додасть довіри МВФ до України та пришвидшить процеси виділення 

наступних траншів позики. 

Чи це підриває авторитет Президента, чи вказує на його нерішучість? 

Навпаки, така поведінка Президента вказує на його глибоке і совісне 

клопотання проблемою, яка існує в Україні і, здається, не зменшується, 

незважаючи на 24 роки незалежності, значної кількості демократичних 

революцій та виборчих процесів. Таким чином, Президент реалізує свої 

обіцянки з виборчої програми та впроваджує нову еру прозорості, досі 

незнану в українському політичному житті. Не тільки історія, але народ 

оцінять це позитивно. Це найважливіше. Не зашкодить також і позитивна 

оцінка міжнародного товариства. 

Мені переказали, що при зустрічі з речниками української громади 

США минулого тижня в Нью-Йорку мер Києва, відомий на весь світ Віталій 

Кличко закликав шукати для Києва і для України інвесторів. Обіцяв для 

майбутніх інвесторів особисто служити охороною. 

От коли ефективно спрацює Національний антикорупційний комітет 

України, може, навіть під керівництвом Артема Ситника, до України значно 

зросте довір’я інвесторів, капітал приходитиме в Україну, будуть 

задоволеними і мер Києва, і мер Харкова, та найважливіше – народ. От тоді 

стане Україна такою як ми собі мріяли. Для раю, бракувало би тільки якось 

знайти добрих людей серед східних сусідів. Оскільки останнє нереально, 

тому давайте переможемо корупцію, організуємо інвесторів і капітал, 

розвинемо могутню економіку, на що здатні наші люди і наша земля, 

використаємо велику частину державного бюджету для реформ і модернізації 

збройних сил Україні, а тоді навіть ті погані східні сусіди не будуть нам 

заважати (Переможемо корупціонерів – знайдемо інвесторів // 

http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/askold-lozynskyy/peremozhemo-

korupcioneriv-znaydemo-investoriv. – 2015. – 06.05). 
 

Турчинов Олександр Валентинович, секретар Ради національної 

безпеки і оборони України: 

Вогнем випробували захисні споруди, які зводяться на оборонних 

рубежах нашої країни. Стріляли по ним стрілецької зброї, гранатометів, 
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мінометів та з важкої артилерії. Результат – задовільний. Залишається ще 

питання швидкості зведення оборонних рубежів. Розглядатимемо його на 

найближчому засіданні РНБО (Вогнем випробували захисні споруди // 

http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/oleksandr-turchynov/vognem-vyprobuvaly-

zahysni-sporudy. – 2015. – 05.05). 

 

Гройсман Володимир Борисович, голова Верховної Ради України: 

Вінниця – перше українське місто, яке отримало сертифікат 

європейської енергетичної нагороди. Наша вінницька команда працювала 

спільно зі швейцарськими партнерами понад трьох років, впроваджуючи 

проекти в сфері енергоефективності і сучасну систему енергоменеджменту. 

Це приклад того, який потенціал має місцеве самоврядування у вирішенні 

таких проблем України як, наприклад, енергонезалежність. Велика подяка 

вінницьким колегам! (Вінницька енергонезалежність // 

http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/volodymyr-groysman/vinnycka-

energonezalezhnist. – 2015. – 05.05). 
 

Serhiy Herts, блогер: 

Напевно вперше напишу хороше про наші дороги. Траса Київ-

Ужгород. Не вперше по ній їду. Але вперше отримав насолоду від такої 

довгої поїздки. Хороше покриття, відносно інформативна розмітка. До всього 

нереальна краса за вікном, коли все цвіте (рекомендую їздити в таку пору 

року по Україні). Прибрані і охайні будинки вздовж траси. Вдосталь нових 

закладів для туристів і водіїв для відпочинку. 

А коли проїздиш через деякі населені пункти – відчуття наче у Європі. 

Найбільше сподобалось в Олеськові. Вперше нормальна дорога через 

Карпати. А колориту додають гори з молодими зеленими деревами. Відрізок, 

де проїздиш повз мотель-ресторан Shalle – взагалі якась альпійська 

Швейцарія. 

І все це Україна. Спокійно рекомендую для туристів всього світу такий 

маршрут – можемо ж якось так зробити). 

Рости звичайно є куди – траса Львів-Рівне потребує нагального 

розширення. А то займаються всякими другорядними дорогами ... (Блогера 

вразила якість траси Київ-Ужгород // 

http://uainfo.org/blognews/1430829845-blogera-vrazila-yakist-trasi-kiyiv-

uzhgorod-foto.html. – 2015. – 05.05). 
 

Виктор Бережной, блогер: 

«Донбасс», «Азов», десантники 79-ки и бойцы 37-го ОМПБ 

«успокоили» террористов на южном направлении. 

Тщательно следим за ситуацией на фронте, в том числе и в Широкино 

под Мариуполем. 

Полк «Азов» сообщил, что с утра его позиции обстреливались из 

минометов и тяжелой артиллерии, к вечеру подключились танки: «Полк 
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«Азов» спільно з батальйоном «Донбас» обороняють свої позиції і дають 

гідну адекватну відповідь на обстріли». 

Затем «Оборона Мариуполя» сообщила, что в 18:15 украинские позиции 

в Широкино были обстреляны из 152-мм САУ. До этого с утра якобы было 8 

обстрелов из 82-мм минометов и стрелкового оружия. 

Чуть позже батальон «Донбасс» сообщил, что его позиции и ВСУ 

начали обстреливаться после отъезда из Широкино миссии ОБСЕ: 120-мм 

минометами, автоматическими гранатометами, стрелковым оружием и 

снайперами. «В ответ был открыт огонь подразделениями «Донбасса», ВСУ, 

Нацгвардии». У «Донбасса» ранен Унтер, эвакуирован в тыл. 

«Азов» сообщил, что звуки этого боя состоянием на 19:30 четко 

слышали жители восточных околиц Мариуполя: «Терористи інтенсивно 

обстрілюють позиції українських військових з гаубиць, 120-ти мм мінометів, 

крупнокаліберних кулеметів та САУ». Мало того: «Бойовики здійснили 

спробу прориву на позиції, які охороняють бійці полку «Азов» та батальйону 

«Донбас». Атаки українські військові відбивають». 

И уже около 10 вечера имеем приятное сообщение от бойца 37-го 

мотопехотного батальона Алексея Петрова: «Шестичасовой бой окончен. 

Все атаки оккупантов отбиты. Украинские подразделения батальонов 

«Донбасс» и «Азов», 37-ой омпб, 79-ой аэромобильной бригады и еще кое-

кого нанесли противнику ощутимый урон. У «Донбасса» двое 300-х 

(раненных)». 

Кстати, хорошо, что в Широкино воюют не только добровольцы, а 

также, что имеем столько спикеров о ситуации в этом стратегическом 

поселке (Хорошие для Украины новости с фронта // http://divannaya-

sotnya.com.ua/Oblomov/horoshie-dlya-ukrainy-novosti-s-fronta.html. – 2015. – 

04.05). 

 

Эрик Берглоф, шведский экономист, директор Института 

глобальных отношений, бывший главный экономист и специальный 

советник президента ЕБРР:  

Процесс против Газпрома должен открыть новые перспективы для 

Европы и Украины. 

Антимонопольный судебный иск против Газпрома, который недавно 

был оглашен чиновниками Еврокомиссии, – результат длительного процесса, 

начавшегося задолго до российско-украинского конфликта. Как известно, 

подобные производства также открывались относительно компаний Google и 

Microsoft. 

Иногда на подобные разбирательства уходят десятилетия. Поэтому 

нынешнее заявление Еврокомиссии относительно Газпрома – далеко не 

первый серьезный шаг на пути к сокращению монопольного влияния 

Газпрома на европейском рынке. Конечно, тяжело полностью убрать 

политическую подоплеку из действий российского монополиста, однако, я 

убежден, что к этому нужно приложить максимум усилий. 
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Не секрет, что Южная Европа достаточно сильно зависит от российского 

газа. В этой связи можно рассматривать и тот факт, что некоторые из стран 

данного региона отказывались от введения санкций против России, ведь 

здесь наблюдается недостаток альтернативных источников поставок 

голубого топлива. 

Тем не менее, мой прогноз относительно успеха данного мероприятия 

весьма оптимистичен. Думаю, что санкции против России сохранятся и, 

вероятнее всего, Газпром и Москва будут вынуждены отойти от своей 

предыдущей практики в газовых вопросах. Вместе с тем, это займет 

некоторое время. 

Атмосфера, сложившаяся на данный момент в Европе, и ее большое 

желание сократить влияние Газпрома со стороны многих участников ЕС, 

которые уже прошли через процесс наложения санкций против России, 

говорят о нарастании единства между европейцами вокруг энергетической 

безопасности Европы. 

Наконец скажу, что процесс против Газпрома не только сократит 

политическое влияние России, но также должен открыть новые перспективы 

в энергетическом секторе, как для Европы, так и для Украины (Европа 

наступает. Чем закончится спор с Газпромом // 

http://nv.ua/opinion/berglof/evropa-nastupaet-kak-razreshitsya-spor-s-

gazpromom-46651.html. – 2015. – 02.05). 

 

Владимир Фесенко, политолог, директор Центра политических 

исследований «Пента»: 

Россия окончательно убедилась, что Порошенко не пойдет на 

уступки, и меняет тактику. 

Я считаю рокировку российских представителей в контактной группе по 

Донбассу знаковым событием. Судя по всему, РФ не только меняет своего 

представителя в этой группе – она в целом меняет тактику в данном 

конфликте. 

Дело в том, что российский посол в Украине Михаил Зурабов, который 

ранее представлял Россию в контактной группе, имел некие персональные 

отношения с президентом Петром Порошенко. Они общались, когда 

Порошенко был еще народным депутатом. 

Насколько я знаю, планировалось сменить Зурабова на Владимира 

Лукина. Но когда Порошенко победил на президентских выборах, Зурабова 

решили оставить. Его использовали не только, как формального 

представителя России в трехсторонней группе по Донбассу, но и как канал 

персонального прямого общения с Порошенко. Да, Путин и Порошенко 

могли пообщаться по телефону, но параллельно также использовался и канал 

Зурабова. 

Таким образом, он был не просто участником контактной группы, но и 

контактером с президентом Украины. События последних дней – вывод 

Зурабова из контактной группы и арест имущества фабрики «Roshen» в 



 

 
7 Блогосфера 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

30 квітня – 7 травня 2015 року 

Липецке – свидетельствуют о том, что Россия окончательно убедилась в 

том, что не может повлиять на Порошенко. 

Полагаю, были некие надежды, что с Порошенко получится 

договориться отдельно, что с ним можно идти на неформальные 

компромиссы, убедить принять российский сценарий мирного 

урегулирования на востоке. 

Сейчас, мне кажется, Россия окончательно убедилась, что Порошенко не 

пойдет на уступки в Донбассе. Убедившись в этом, в Москве поняли, что 

использовать больше Зурабова нет смысла, этот инструмент исчерпал свою 

функцию. 

Таким образом, Зурабова сменили на жесткого переговорщика с опытом 

конфликтной дипломатии – Азамата Кульмухаметова... (С чем связана 

рокировка переговорщиков по Донбассу // http://nv.ua/opinion/fesenko/s-

chem-svyazana-rokirovka-peregovorshchikov-po-donbassu--46622.html. – 2015. 

– 01.05). 

 

Сергей Литвиненко, заместитель главного редактора журнала 

«Фокус»: 

Власть хоть в чѐм-то перешла от деклараций к действиям, объявив 

войну олигархам. 

Энергетическая империя Рината Ахметова рушится. СНБО подготовила 

проект постановления о расследовании монопольного положения 

энергокомпаний олигарха. ДТЭК миллиардера ещѐ в прошлом году лишилась 

монопольного положения на рынке экспорта электроэнергии. А в марте 

Ринат Ахметов потерял возможность получать сверхдоходы от «зелѐного 

тарифа» – НКРЭ на 50 % понизила стоимость энергии ветрогенерации, 

которой в Украине также владеет вездесущий бывший хозяин Донбасса. 

Ослабили и лоббистскую хватку Рината Леонидовича – ДТЭК 

безуспешно пыталась навязать себя Минэнерго в качестве посредника в 

поставках российской электроэнергии и угля, а также не смогла 

пролоббировать повышение отпускных тарифов на электроэнергию с 80 коп 

до 1,2 грн за 1 кВт. Не нравится всѐ это Ринату Леонидовичу, вот и привѐз в 

Киев шахтѐров и титушек, так сказать, попугать: не трогайте меня, иначе – 

шахтѐрский бунт. 

Наступают и на Дмитрия Фирташа. Его оставили без Ильшанского и 

Вольногорского ГОКов, расторгнув договор аренды и передав их 

государственной Объединенной горно-химической компании. У 

собственника Group DF также отобрали лицензии на разработку титановых 

месторождений в Житомирской области. А суд обязал черкасское ОАО 

«Азот» вернуть НАК «Нафтогаз Украины» 780 млн грн долга за 

потреблѐнный газ. Наконец, парламент принял закон о рынке природного 

газа, предусматривающий право частных структур пользоваться 

государственными газораспределительными сетями исключительно на 

платной основе. Это в первую очередь удар по газовому бизнесу Фирташа, 

контролирующего около 70 % облгазов страны. 
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Коломойский, Ахметов, Фирташ платят больше всех налогов. Но на 

этом их польза, пожалуй, исчерпывается. Дальше одно вредительство 

Власть хоть в чѐм-то перешла от деклараций к действиям, объявив войну 

олигархам. Ярость благородная. Да, Коломойский, Ахметов, Фирташ создали 

тысячи рабочих мест. Да, платят больше всех налогов. Но на этом их польза 

для украинской экономики, пожалуй, исчерпывается. Дальше одно 

вредительство. Олигархи паразитируют: на налоговом законодательстве, 

написанном под них и позволяющем экономить миллиарды гривен на 

офшорной оптимизации; на различных государственных преференциях; на 

избавлении от всевозможных рент и платы за аренду госактивов. Кто-то из 

экономистов подсчитал, что государственная помощь крупному бизнесу, 

вхожему во власть, ежегодно обходится стране минимум в $5 млрд. А это 

плюс ещѐ один госбюджет к уже имеющемуся. 

Лично я с вредительством олигархов сталкиваюсь постоянно на бытовом 

уровне. Монополизация отраслей оборачивается завышенными ценами. Как, 

например, в случае с внутренним рынком авиаперевозок, где правит бал 

МАУ Игоря Коломойского. Захотел слетать на майские в Грузию. За перелѐт 

из Киева в Тбилиси нужно выложить его авиакомпании как минимум 180 

евро. А венгр полетит из Будапешта в Кутаиси за 60 евро, воспользовавшись 

услугами родного лоукостера Wizzair. Дочка последнего, как известно, с 

украинского рынка ушла, не выдержав давления украинского монополиста, 

до последнего времени пользовавшегося поддержкой властей в виде 

выгодных только ему отраслевых инструкций и предписаний. 

Монополизация отраслей сулит откровенным надувательством со 

стороны монополиста, который всегда гонится за сверхприбылью. Например, 

Киевэнерго, входящий в орбиту Рината Ахметова, с начала года рассылает 

киевлянам платѐжки с уже выставленным счѐтом за потребленную 

электроэнергию. Сколько по ней ни плати – всѐ равно через месяц придѐт 

новый счѐт с задолженностью. Те киевляне, которые заметили неладное и не 

поленились сходить на разборки в Киевэнерго, в результате выяснили, что 

никаких долгов у них нет, а отрицательное сальдо в платѐжке – досадная 

ошибка компьютера. Но большинство продолжает оплачивать 

несуществующие «долги», восполняя Ринату Леонидовичу потери в Крыму и 

Донбассе. 

Ещѐ одна его компания – Киевводоканал – тоже работает в том же 

направлении. В прошлом году обязала меня, как, впрочем, и всех киевлян, за 

свой счѐт провести проверку счѐтчиков холодного водоснабжения. А почему 

бы и нет, если поставлена задача увеличить доход. Сказано – сделано. В 

прошлом году Киевводоканал увеличил чистую прибыль в 3,6 раза. Хотя по 

логике проверка счѐтчиков должна осуществляется за счѐт предприятий и 

организаций, которые предоставляют услуги по водоснабжению, о чѐм, 

собственно, говорят не только юристы, но и в Антимонопольном комитете. 

Словом, я за деолигархизацию. И в этом всецело поддерживаю 

Порошенко с Яценюком. Но с условием, что она будет касаться каждого 

олигарха. О полноценном процессе демонополизации экономики можно 
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будет говорить только в том случае, если со временем не выяснится, что 

бизнес-привилегии опальных олигархов перераспределили между 

бизнесменами, приближѐнными к новой власти. А что-то подобное уже 

прослеживается. К примеру, за счѐт освоения оборонных заказов показатели 

АвтоКрАЗа Константина Жеваго в прошлом году оказались лучшими за 

последние 6 лет... (Битва с титанами. Кто выиграет и проиграет от 

деолигархизации // http://focus.ua/opinions/329230. – 2015. – 30.04). 
 

Юрий Бутусов, главный редактор интернет-издания «Цензор.Нет»: 

Нельзя не отметить, что показания Фирташа на суде в Вене 

показывают: с Порошенко ему договориться не удалось. Или он надеется 

вот так в открытую бросить вызов и переломить ситуацию. Да, 

договоренности с Фирташем у Порошенко и Кличко, скорее всего, были – но 

какие и о чем – хотелось бы услышать позицию украинской власти. Мы 

слышим голос на суде в Вене – но эхо этого голоса идет из РФ. Теперь 

хотелось бы узнать все-таки позицию Киева. 

Скандалов будет много. Если президент готов в к борьбе, то лучшим 

средством ответить будет принятие третьего энергопакета, назначение 

принципиального и компетентного главы Антимонопольного комитета, 

принятие комплекса мер по обеспечению энергетической независимости 

Украины, и начало процессов по естественным монополиям в энергетике. 

Хотелось бы еще получить закон, который разрешает владеть 

недвижимостью в Украине только тем компаниям, которые раскрывают 

перед государством реестр собственников. Тогда у нас наконец 

антимонопольная деятельность получит надежный контроль и учет. Нам 

нужно создать независимый энергорынок. С прозрачными правилами игры. 

Вот это и есть деолигархизация и привлечение инвестиций (О показаниях 

Фирташа // http://censor.net.ua/blogs/443/o_pokazaniyah_firtasha. – 2015. – 

30.04). 

 

Валентин Орехов, журналист, политолог: 

В течение нескольких часов после начала операции в Одесе уже 

задержано 12 человек учавствовавших в сепаратистской деятельности. 

29 апреля на территории Одессы очевидцы заметили автомашины марки 

Hammer камуфляжного цвета с крупнокалиберными пулеметами на крыше. 

Позже стало известно, что данные машины принаджежат Службе 

Безопасности Украины, спецподразделению «Альфа», которые были 

направлены на зачистку. 

Елена Гитлянская, пресс-секретарь СБУ на пресс-конференции 

сообщила, что всего за несколько часов были задержаны 12 человек. Также 

стало известно, что все эти меры в первую очередь направлены на защиту 

Одессы от вооруженного захвата власти и обьявления автономии Бессарабии. 

Среди задержаных были участники «Народной рады Бессарабии», 

организатор – Артем Бузила и Любовь Давидченко. Также, на месте 
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задержания было найдено много фактов, которые доказывают вину 

задержаных: 

«При обыске изъяты документы, оргтехника, карты т.н. «Бессарабской 

народной республики», переписка с заказчиками, наличные деньги, которые 

поступали как оплата в том числе за проведение проплаченных митингов и 

акций. Задержано более десяти человек. Больше подробностей, как только 

операция будет завершена. Одесса – Украина» – сообщила организация 

«Оберіг». 

Таким образом, СБУ проводит на данный момент всевозможные меры 

по нейтрализации антитеррористической деятельности на территории 

Одессы и судя по результатам – делает это успешно, так что Одесса может 

спать спокойно (СБУ проводит антитеррористическую операцию в 

Одессе накануне 2-го мая // http://gazeta.ua/ru/blog/48325/sbu-provodit-

antiterroristicheskuyu-operaciyu-v-odesse-nakanune-2go-maya. – 2015. – 

30.04). 
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05 мая на конференция по энергетической безопасности ЕС 

заместитель председателя Еврокомиссии по Энергетическому союзу 

Марош Шефчович обратил внимание на тесную связь между 

энергетической безопасностью Европы и реформами на Украине. 

Заместитель председателя Еврокомиссии по Энергетическому 

союзу Марош Шефчович: 

Украина является одной из главных стран газового транзита между 

Россией и ЕС вот уже несколько десятилетий и будет оставаться таковой в 

обозримом будущем. В 2013 году половина российского газа, 

импортируемого в ЕС, прошла через Украину. Пусть в меньшей степени, но 

Украина также играет важную посредническую роль в наших закупках 

нефти. Поэтому в общих для Киева и Брюсселя интересах обеспечить 

Украине современную и функциональную энергетическую инфраструктуру. 

Получить краткосрочный эффект от таких усилий нелегко, поэтому 

действия украинской власти заслуживают уважения. 

Однако, чтобы модернизировать Украину, и в том числе ее 

энергетический сектор, еще предстоит большая работа, которая включает 

конституционную реформу, реформу правосудия и борьбу с коррупцией.  

Соответствующие устремления Киева и прогресс в реализации реформ 

будут ключевыми ориентирами для дальнейшей политической и донорской 

поддержки Евросоюза и помощи иностранных инвесторов (В ЕС отмечают 

связь энергобезопасности с реформами на Украине // Altyn-orda.Кz. 

(http://www.altyn-orda.kz/v-es-otmechayut-svyaz-energobezopasnosti-s-

reformami-na-ukraine/). – 2015. – 06.05). 

 

Польські правоохоронці мають допомогти українським колегам з 

втіленням реформ у міліції та в оновленні силових структур. 

Польський уряд відрядить до України у рамках Консультативної місії 

Європейського Союзу групу поліцейських. Відповідне рішення ухвалили у 

вівторок, 5 травня, під час засідання Кабінету міністрів Польщі. Згідно з 

ухваленим рішенням, чисельність групи становитиме близько 10 осіб. 

Під час свого перебування в Україні, польські службовці не матимуть 

при собі зброї та підпорядковуватимуться керівництву місії ЄС (Польща 

відрядить в Україну поліцейських для допомоги у реформі міліції // 

Deutsche Welle (http://www.dw.de/польща-відрядить-в-україну-

поліцейських-для-допомоги-у-реформі-міліції/a-18430106). – 2015. – 05.06). 

 

Кабинет министров Украины рассчитывает на принятие 

Верховной Радой новой налоговой реформы до октября. 

Министр финансов Украины Наталья Яресько: 
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Правительство при разработке новой налоговой реформы ставит перед 

собой цель создать привлекательную для бизнеса налоговую систему, 

одновременно облегчив администрирование налогов. 

Глава Государственной фискальной службы Украины Роман 

Насиров: 

Вопрос комплексной налоговой реформы, над которой мы работаем, я 

думаю, что мы будем пытаться провести ее до октября месяца, чтобы новый 

госбюджет можно было строить на новой налоговой системе (Налоговую 

реформу на Украине планируют принять к октябрю // Риа Новости 

(http://ria.ru/economy/20150505/1062690671.html#14309001946843&message=

resize&relto=register&action=addClass&value=registration). – 2015. – 05.05). 

 

Протягом минулого тижня західні ЗМІ писали про те, як Київ не 

виправдав сподівань європейських лідерів та чому українська влада 

повинна приділяти особливу увагу регіонам, прилеглим до зони АТО. 

Нинішні відносини між Україною та ЄС сповнені невиправданих 

очікувань. Про це йдеться у статті британського видання The Economist. 

Видання стверджує, що однією з основних вимог ЄС є впровадження 

нового законодавства та децентралізація, передбачена Мінськими 

домовленостями. 

«Петро Порошенко, президент України, ображається на зауваження, що 

реформи відстають», − пише The Economist, наголосивши, що найбільшим 

випробуванням буде боротьба з українськими олігархами. 

Україна прагне фінансової та військової допомоги Заходу, однак саміт 

у Києві продемонстрував, що європейські лідери воліють надавати 

консультативну підтримку в обмін на реальні досягнення. Про це йдеться у 

статті, опублікованій виданням Politico. 

Разом з тим видання наголошує, що під час саміту у Києві Порошенко 

стверджував, що через п’ять років Україна може подати заявку на членство в 

ЄС, однак Брюссель ставиться до таких заяв вкрай обережно. 

«Досі чиновники ЄС, які готували офіційні заяви саміту, підбирали 

вирази так, щоб уникнути тверджень, що Україна має будь-які шанси на 

вступ», − пише Politico, додавши, що таким чином Брюссель демонструє, що 

більшість складної роботи Україна повинна зробити самостійно. 

Зважаючи на те, що іноземні інвестори не поспішають вкладати гроші в 

Україну, офіційний Київ міг би налагоджувати співпрацю з місцевими бізнес-

елітами для подолання економічної кризи. Про це пишуть для видання 

Politico засновник інвестиційного фонду SigmaBleyzer Майкл Блейзер, 

головний економіст SigmaBleyzer доктор Едільберто Сегура та директор 

Інституту МакКейна Девід Крамер. 

Еексперти пропонують стратегію тристороннього підходу, який 

стимулюватиме довіру між Україною та міжнародною спільнотою в 

складний для країни час. Зокрема, пропозиція включає в себе такі пункти: 

1. програма соціальної стабілізації; 

2. прямі іноземні інвестиції та спрощення процедур торгівлі; 
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3. завершення перетворення України в державу з сучасною 

демократією та економікою. 

За словами експертів, в межах програми соціальної стабілізації 

необхідно створити спеціальний фонд для регіонів, прилеглих до зони 

військових дій. 

«Для сприяння зростанню міжнародної торгівлі, США повинні укласти 

договір про вільну торгівлю (FTA) з Україною. Відповідні домовленості 

Сполучені Штати вже підписали з 20 країнами світу, а ЗВТ з Україною, яка 

може бути змодельована після реалізації ЗВТ між Києвом та Брюсселем, 

повинна стати пріоритетом», − стверджують експерти. 

За їх словами, цілком можливо збільшити український експорт в таких 

категоріях, як овочі та фрукти, інше продовольство, текстиль, мінерали, та в 

сфері послуг – зокрема, комп’ютерне програмне забезпечення і туризм. 

У статті наголошують, що за підтримки МВФ Україна погодилася на 

впровадження низки реформ, однак уряду бракує інституційних можливостей 

для їх вчасного впровадження. 

«США і ЄС можуть втрутитися та допомогти. ЄС, наприклад, 28 квітня 

пообіцяв 110 млн євро для розвитку малого та середнього бізнесу в Україні. З 

боку Сполучених Штатів Агентство США з міжнародного розвитку може 

надати більше фінансових і людських ресурсів для допомоги Україні для 

заходів з поліпшення ділового клімату та інших галузей. Вартість реалізації 

такої стратегії складає $ 100 млн», − пишуть експерти (Світ про Україну: 

Європа не робитиме за Київ важку роботу // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/32596-svit-pro-ukrainu-yevropa-ne-

robytyme-za-kyiv-vazhku-robotu). − 2015. – 04.05). 

 

Cпециальный представитель генерального секретаря 

Североатлантического альянса Джеймс Аппатурай: 

Украине нужно провести огромную работу. Вооруженные силы 

Украины требуют глубинных изменений. Мы готовы помочь им в этом. Для 

этой цели предназначены трастовые фонды. Некоторые страны НАТО 

помогают Украине на двустороннем уровне. Украинской стороне нужно 

провести больше реформ, и это необходимо осуществлять быстрее (В НАТО 

обвиняют Минобороны Украины в слишком медленных реформах // 

Кампус (http://campus-online.ru/politika/56320-V-NATO-obvinjajut-

Minoborony-Ukrainy-v-slishkom-medlennykh-reformakh.html). – 2015. – 

02.05). 

 

Глава Европейской комиссии Жан-Клод Юнкер: 

Оценивая результаты прошедшиго саммита «Украина–ЕС» в Киеве, мы 

всячески подчеркивали необходимость масштабных реформ в Украине и я 

опасался резкой реакции украинских властей, потому что они могли 

посчитать это выговором, хотя я всячески старался дать понять, что это не 

так. На самом же деле президент Петр Порошенко и премьер Арсений 

Яценюк были признательны: мои слова помогли убедить украинцев (а их 
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сейчас главным образом беспокоит вопрос виз) в пользе реформ. Их 

руководство движется в правильном направлении, но я все же критически 

отозвался об отсрочке принятия рядой решений (Юнкер: «Европейский 

саммит по иммиграции меня разочаровал» // INOСМИ 

(http://inosmi.ru/world/20150501/227805189.html). – 2015. – 01.05). 

 

Возможно, бывший заместитель начальника Бюро по 

предотвращению и борьбе с коррупцией (БПБК) Юта Стрике и станет 

тем экспертом, которого в ближайшее время направят на Украину 

помогать бороться с кумовством и взяточничеством. 

По информации LTV, Стрике после разговора с премьер-министром 

Лаймдотой Страуюмой согласилась поработать на Украине (На Украину в 

качестве эксперта по борьбе с коррупцией могут отправить Стрике // 

DELFI (http://rus.delfi.lv/news/daily/latvia/na-ukrainu-v-kachestve-eksperta-po-

borbe-s-korrupciej-mogut-otpravit-strike.d?id=45911945). − 2015. – 01.05). 
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Реалізація ініціатив в межах «Стратегії – 2020» 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

6 травня, Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк зустрівся з 

Главою Уряду Республіки Молдова Кирилом Габуричем, який прибув до 

Києва з робочим візитом. 
Очільники Урядів двох країн приділили ключову увагу стану реалізації 

реформ в Україні і в Молдові, спрямованих на впровадження європейських 

стандартів (Прем'єр-міністр України Арсеній Яценюк зустрівся з Главою 

Уряду Молдови Кирилом Габуричем // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248141212&cat_id=2

44276429). − 2015. – 06.05). 
 

Міністр соціальної політики Павло Розенко: 

Кошти, надані Міжнародним валютним фондом та іншими 

міжнародним організаціями, мають бути спрямовані на підтримку фінансово-

економічної стабільності України та впровадження реформ, які у перспективі 

дадуть ресурс для підвищення якості життя українців (Олександр 

Квіташвілі презентував концепцію реформи охорони здоров’я // Урядовий 

портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248133933& 

cat_id=244277212). − 2015. – 30.04). 

 

ЄБРР очікує реформування енергетичної та банківської сфер 

української економіки для виділення фінансування проектів в Україні. 

Президент Європейського банку реконструкції та розвитку (ЄБРР) 

Сума Чакрабарті: 

Торік банк профінансував проекти в Україні на понад 1 млрд євро, 

однак цього року падіння економіки України ускладнило ситуацію. 

(…) Чи можемо ми зробити таку ж кількість (інвестицій – ред.) в цьому 

році і в майбутньому? Ми дуже чітко пояснили Україні, що це залежить від 

реформ у двох секторах, зокрема, енергетики та банківської справи (ЄБРР 

чекає від України реформ для збільшення фінансування проектів // 

INSIDER (http://www.theinsider.ua/business/5541ddae3216c/). − 2015. − 

30.04). 

 

Оновлення влади та антикорупційна реформа 

 

Голова Національного антикорупційного бюро України Артем 

Ситник: 

Вчора я підписав оголошення про конкурс на зайняття перших ста 

посад детективів. Судячи по тому, яку кількість документів ми отримали на 

перший конкурс, ажіотаж буде великим. Ми очікували 15−20 тисяч резюме. 
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До роботи в НАБУ намагаються залучити якомога більше молодих 

людей, які раніше не працювали у системі (Антикорупційне бюро шукає 

детективів // Економічна правда (http://www.epravda.com.ua/news/2015/05/ 

6/541271/). − 2015. – 06.05). 

 

У Європейському союзі вивчають можливість матеріально 

утримувати українських чиновників з метою запобігання корупції. 

Про це не говорили на пленарному засіданні саміту, але ця тема 

детально опрацьовувалася під час двосторонніх переговорів «на полях» 

візиту. 

«Мета такої допомоги очевидна. Зараз люди (ключові співробітники 

держструктур), які оперують багатомільйонними бюджетними сумами, 

отримують зарплату в 200–300 євро. Це – серйозна небезпека, в тому числі в 

питанні запобігання корупції», – пояснив на умовах анонімності 

високопоставлений чиновник Єврокомісії. 

За словами ще двох джерел в структурах ЄС, дискутуються два підходи 

– адресне фінансування («повинні визначити певну кількість, скажімо, 500 

або 600 ключових реформаторів, які отримуватимуть доплату») і 

фінансування конкретних органів (наприклад, нової поліцейської служби). 

За даними, в Брюсселі схиляються до другого варіанту, але рішення ще 

не прийнято. 

Для зовнішнього фінансування Україна повинна прийняти зміни до 

закону про держслужбу і підготувати реформу апарату тих відомств, де воно 

буде введено (Європа хоче платити українським чиновникам зарплату // 

Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32283-yevropa-

khoche-platyty-ukrainskym-chynovnykam-zarplatu). − 2015. – 02.05). 

 

Директор Национального антикоррупционного бюро Артем 

Сытник: 

Мы хотим создать консультативную группу, в состав которой 

включить представителей ФБР, наших экспертов и членов общественных 

организаций. Они будут нарабатывать аналитический материал для будущих 

детективов. 

Эта консультативная группа будет работать одновременно с комиссией 

по отбору кадров в Антикоррупционное бюро. 

Непосредственно отбор сотрудников бюро будет проводиться в 2 этапа: 

квалификационный экзамен и собеседование. 

При бюро будет создано подразделение внутренней безопасности, 

которое будет мониторить жизнь работников бюро, и отделение быстрого 

реагирования для защиты участников следствия. 

Зарплата детектива будет составлять около 30 тыс. гривен, а 

начальника отдела − 50 тыс. гривен (В Антикоррупционном бюро 

рассчитывают на помощь ФБР // Україна без корупції 

(http://coruption.net/novini/item/32013-v-antikorruptsionnom-byuro-

rasschityvayut-na-pomoshch-fbr). − 2015. – 30.04). 
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Децентралізація та реформа державного управління 
 

С 29 апреля 2015 г., в Украине начали работу региональные офисы 

по вопросам внедрения реформ в сфере местного самоуправления, 

децентрализации полномочий органов исполнительной власти.  

Заместитель Министра регионального развития, строительства и 

жилищно-коммунального хозяйства Вячеслав Негода: 

Создание территориальных общин путем их добровольного 

объединения требует усиленного внимания со стороны всех 

заинтересованных сторон − со стороны власти, органов местного 

самоуправления, общин. Ответственными за проведение этого процесса на 

местах являются именно облгосадминистрации.  

И их первым помощником в этой работе − от формирования проекта 

перспективного плана формирования территорий общин до их утверждения 

сессиями областных советов, будет именно офис реформ. 

Время на подготовку планов ограничено. До июня, кроме подготовки 

проектов перспективных планов, они должны пройти всесторонние 

консультации с уполномоченными представителями органов местного 

самоуправления и их ассоциациями. 

Важно вовремя, до июня месяца, подготовить и утвердить 

перспективные планы. Без них регионы не смогут получать финансирование 

на развитие из Государственного фонда регионального развития. А вообще 

весь процесс формирования способных территориальных общин должен 

быть завершен в сентябре. Планируется, что очередные местные выборы, 

которые согласно Конституции Украины должны состояться 25 октября, 

будут проведены уже на новой территориальной основе (В Днепропетровске 

начинает работу офис реформ // Днепропетровская Панорама 

(http://dnpr.com.ua/content/v-dnepropetrovske-nachinaet-rabotu-ofis-reform). – 

2015. – 30.04). 

 

Віце-прем'єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства України Геннадій 

Зубко: 

Місцева влада вже може формувати свій наступний бюджет 2016 року 

самостійно, не чекаючи поки в Києві у Верховній Раді затвердять бюджет. Це 

дає прогнозованість і стабільність. Також вони мають повноваження, які 

дозволяють їм розширити базу оподаткування і наповнювати свій бюджет. 

(…) 

Децентралізація запускає всі інші процеси по Україні − 

енергоефективність, будівництво, ефективне розпорядження землею. 

Розроблені законодавчі рішення, які зацікавлять місцеву владу 

заощаджувати, а інвестора вкладати гроші на енергоефективні заходи, таким 

чином кошти, які будуть зекономлені, знову повертати на енергоефективні 

заходи або на повернення інвестору. Додатково потрібно змінити ще близько 
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150 діючих законів, щоб чітко розмежувати повноваження центральної і 

місцевої влади (Бюджетна децентралізація − це прогнозованість і 

стабільність місцевих бюджетів у 2016 році // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248134750&cat_id=2

44276429). − 2015. – 01.05). 

 

Заступник Міністра регіонального розвитку, будівництва та 

житлово-комунального господарства В’ячеслав Негода:  

Регіональні офіси з питань впровадження реформ у сфері місцевого 

самоврядування, децентралізації повноважень органів виконавчої влади 

приступили до роботи. У свій перший робочий день представники офісів 

реформ працювали в Києві на підготовчому семінарі. 30 квітня, експерти 

продовжать роботу в регіонах (В Україні розпочали роботу офіси реформ // 

Урядовий портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id= 

248132636&cat_id=244276429). − 2015. – 30.04). 

 

Дерегуляція та розвиток підприємництва 

 

В Минэкономразвития сообщили, что Украина к маю сократила 

количество разрешительных документов на 40%. 

Украина в рамках дерегуляции экономики к маю текущего года 

сократила количество разрешительных документов на 40% – до 84 со 143. 

Соответствующая информация содержится в отчете о мерах по 

имплементации Соглашения об ассоциации между Украиной и ЕС, который 

опубликован на сайте Министерства экономического развития и торговли. 

Также, согласно отчету, правительство сократило количество видов 

деятельности, которые подлежат лицензированию, на 46% − до 30 видов. 

В то же время Минэкономразвития намерено подготовить 

законопроект о лицензировании определенных видов хозяйственной 

деятельности, целью которого является дальнейшее уменьшение количества 

разрешительных процедур (Украина сократила количество 

разрешительных документов на 40% // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/33020-ukraina-sokratila-kolichestvo-

razreshitelnykh-dokumentov-na-40protsen). − 2015. − 06.06). 
 

Судова реформа 

 

Президент 30 квітня підписав Указ про призначення членами 

Вищої ради юстиції Ігора Бенедисюка, Миколу Гусака та Тетяну 

Малашенкову. У присутності Глави держави нові члени Вищої Ради 

юстиції склали присягу. 

Президент України Петро Порошенко: 

Внаслідок наших спільних дій має значно зрости довіра суспільства до 

судової гілки влади, щоб ми дали можливість працювати чесним суддям. (…) 
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Ігор Бенедисюк є суддею Вищого господарського суду України, 

Микола Гусак – суддею Верховного суду України, Тетяна Малашенкова – 

адвокат (Президент призначив 3-х членів Вищої ради юстиції: Наша 

задача – збільшити довіру суспільства до суду // Президент України 

Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32782.html). − 2015. − 

30.04). 

Податкова реформа 

 

Мністр фінансів України Наталя Яресько: 

Обговорення податкової реформи починалося під егідою Національної 

ради реформ. Наше бажання – до осені вже мати нову програму, нову 

податкову реформу, яка б була дуже прозорою, дуже чіткою. Яка б дала 

бізнесові розуміння, що адміністрування буде легшим, тиск на бізнес буде 

меншим. Але податки будуть більш зрозумілі, прозорі і більш спрощені. 

Глова Державної фіскальної служби Роман Насіров: 

Ми будемо намагатися за три місяці зробити необхідні законодавчі 

зміни для того, щоб це була нова, покращена, поліпшена, більш прозора 

система. Є багато світових прикладів. Ми залучаємо багато локальних та 

іноземних фахівців. Ми дуже ретельно дивились на досвід і Словаччини, і 

Прибалтійський країн, і Грузії, і розвинених країн Заходу (Яресько обіцяє до 

осені провести нову податкову реформу // INSIDER 

(http://www.theinsider.ua/business/5548b0a94afde/). − 2015. − 05.05. 
 

Министр финансов Украины Наталья Яресько: 

Премьер-министр Украины Арсений Яценюк дал новоназначенному 

главе Государственной фискальной службы Роману Насирову три месяца на 

внедрение изменений в работе службы.  

Одними из главных задач, которые стоят перед новым руководством – 

это уменьшить коррупцию в службе и обеспечить порядок в работе 

фискальных органов. 

Кроме того, перед ними стоит задача изменить всю вертикаль 

руководства ДФС на уровне областей и районов. 

Среди задач, стоящих перед новым руководством также: обеспечение 

увеличения поступлений налогов за счет детенизации экономики и борьбы с 

налоговыми ямами, а также увеличение поступлений от таможни за счет 

борьбы с контрабандой (Новому главе ГФС дали три месяца на реформы // 

АСН (http://www.asn.in.ua/ru/news/news/novomu-glave-gfs-dali-tri-mesjaca-na-

reformy.html). − 2015. − 05.05. 

 

Реформа енергетики, програми енергоефективності та 

енергонезалежності 

 

Президент України Петро Порошенко: 

В паливно-енергетичному комплексі починають діяти європейські 

правила. (…) 
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Монополіям в електроенергетиці, так само, як і іншим монополіям, 

буде покладено край. (…) 

Політика деолігархізації і демонополізації цілком відповідає 

національним безпековим інтересам, і я впевнений в тому, що ні я як 

Президент, ні Уряд, ні Верховна Рада від цього курсу не відмовляться, хто б і 

чим би не намагався Україну і мене як Президента шантажувати (…) (Треба 

навести порядок та повернути конкуренцію в енергетичну галузь – 

Президент на РНБО, де обговорюють енергетичну безпеку // Президент 

України Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32799.html). − 

2015. – 06.05). 

 

6 травня Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк прийняв 

Міністра закордонних справ Італії Паоло Джентілоні. 

Прем’єр-міністр України також обговорив із очільником італійського 

зовнішньополітичного відомства перспективи залучення італійських 

інвестицій, зокрема в енергетичній сфері. Було відзначено спільний інтерес у 

реалізації інвестиційних проектів в управлінні і модернізації енергетичної 

інфраструктури України (Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк 

прийняв Міністра закордонних справ Італії Паоло Джентілоні // 

Урядовий портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id= 

248139815&cat_id=244276429). − 2015. – 06.05). 

 

Президент підписав Закон «Про ринок природного газу», який 

Верховна Рада прийняла 9 квітня і який визначає правові засади 

функціонування ринку природного газу України та покликаний 

створити ефективне конкурентне середовище на ринку природного газу 

з урахуванням основних вимог законодавства ЄС. 

Законом № 329-VIII встановлено, що ринок природного газу 

заснований на принципах вільної конкуренції, належного захисту прав 

споживачів та безпеки постачання природного газу, а також здатний до 

інтеграції з ринками природного газу держав – сторін Енергетичного 

Співтовариства, у тому числі шляхом створення регіональних ринків 

природного газу (Президент підписав Закон «Про ринок природного газу» // 

Президент України Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/ 

32789.html). − 2015. − 05.05). 

 

Реформа правохоронної системи 

 

6 травня Міністр внутрішніх справ України Арсен Аваков 

зустрівся з Директором з прав людини Генерального Директорату з прав 

людини та верховенства права Ради Європи Крістосом 

Джіакомопулосом.  

Сторони обговорювали питання реалізації реформування 

правоохоронних органів в Україні та співробітництво міністерства 

внутрішніх справ з Радою Європи (Реформа має змінити взаємодію міліції 
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та суспільства, − Арсен Аваков // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248141802&cat_id=2

44277212). − 2015. − 06.05). 

 

Польща направить до України групу поліцейських у рамках 

Консультативної місії Європейського Союзу (КМЄС). 

Згідно з ухваленим рішенням, чисельність групи становитиме близько 

10 осіб. Поліцейські не матимуть зброї та підпорядковуватимуться 

керівництву місії ЄС. 

Правоохоронці мають допомогти українським колегам з втіленням 

реформ у міліції (Польща відрядить в Україну поліцейських у рамках місії 

ЄС // Європейська правда (http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/05/6/ 

7033526/). − 2015. – 06.05). 

 

Перший заступник очільника МВС України Ека Згуладзе: 

У Києві навчається 2 тисячі кадетів нової Патрульної служби. Їхній 

курс закінчується 15 червня. Через декілька днів після закінчення навчання 

вони вийдуть на вулиці в формі, якщо буде прийнятий закон про 

Національну поліцію. 

Вже сьогодні кадети відрізняються від тих правоохоронців, які 

працюють в системі МВС. Вони ставлять важкі запитання, їм цікаво. Вони 

пропонують шляхи вирішення цих питань (Ека Згуладзе: Новий 

поліцейський патруль вийде на вулиці Києва в червні // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248140698&cat_id=2

44276429). − 2015. – 06.05). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк звернувся до Верховної 

Ради України на наступному пленарному тижні невідкладно ухвалити закон 

про національну поліцію.  

Зараз ключова реформа − правоохоронної системи країни. Нова якісна 

європейська українська поліція. З молодими людьми, які заробляють 

достойну заробітну платню − до 10 тисяч гривень, мають відповідний 

соціальний пакет, мають знання і повагу до громадянина і держави. І 

переконаний, що вони отримають взаємну повагу від суспільства (Арсеній 

Яценюк звернувся до Парламенту невідкладно ухвалити закон про 

національну поліцію // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248139291&cat_id= 

244276429). − 2015. – 06.05). 

 

Вже восени 800 нових поліцейських вийдуть на вулиці Харкова.  

Міністр внутрішніх справ Арсен Аваков: 

Відсьогодні ми розпочинаємо відбір кандидатів до патрульної поліції 

Харківщини. Новостворені підрозділи приступлять до виконання своїх 

службових обов’язків вже у вересні цього року. Заяву можна буде подати 

протягом трьох тижнів. Усі кандидати пройдуть жорсткий відбір (Вже 
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восени 800 нових поліцейських вийдуть на вулиці Харкова, − Міністр 

внутрішніх справ // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248133877&cat_id= 

244277212). − 2015. – 30.04). 

 

Міністр внутрішніх справ Арсен Аваков представив громадськості 

Харкова автомобілі, на яких поліцейські патрулюватимуть місто. Кожне 

авто буде оснащено спеціальними системами, камерами та планшетами. 

У новому патрульному автомобілі встановлено систему комплексів 

відеофіксації транспортних засобів, що здатна розпізнати номерні знаки та 

перевірити їх за розшуковими реєстрами. Вона діє як єдиний комплекс 

автоматичного розшуку, що інтегрований із черговими частинами підрозділів 

МВС України. 

Патрульний не відволікається від здійснення своїх звичних функцій. І 

головне система унеможливлює будь-яке зловживання, адже дані одразу 

передаються на центральний рівень (Арсен Аваков: Харків отримає не 

менше 100 сучасних і високотехнологічних патрульних автомобілів // 

Урядовий портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id= 

248134104&cat_id=244276429). − 2015. – 30.04). 

 

Реформа системи національної безпеки та оборони 

 

Рада національної безпеки і оборони України обговорює додаткові 

заходи щодо забезпечення обороноздатності держави та проект Стратегії 

національної безпеки для посилення обороноздатності України. 

Президент України Петро Порошенко: 

(…) Проект Стратегії має передбачати досягнення сумісності сектору 

безпеки і оборони України з відповідними структурами країн-членів НАТО.  

Наша Стратегія має забезпечити можливість набуття в майбутньому 

членства України в Альянсі. Ми нарешті маємо повернути цю надзвичайно 

важливу складову в цей документ (…) (Необхідно повернути у Стратегію 

національної безпеки майбутнє членство України в НАТО – Президент на 

РНБО // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32800.html). − 2015. – 06.05). 

 

Рада національної безпеки і оборони схвалила стратегію 

національної безпеки України, реалізація якої розрахована до 2020 року. 

Стратегія розрахована на реалізацію до 2020 року пріоритетів політики 

національної безпеки, а також реформ, передбачених Угодою про асоціацію 

між Україною та ЄС і Стратегією сталого розвитку «Україна – 2020» (РНБО 

схвалила стратегию нацбезпеки України до 2020 року // Україна без 

корупції (http://www.coruption.net/novini/item/33117-rnbo-skhvalyla-

stratehyiu-natsbezpeky-ukrainy-do-2020-roku). − 2015. – 06.05). 

 

Ассоціація та безвізовий режим з ЄС 
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Украина и Европейский Союз могут создать совместный 

институциональный орган в сфере торговли и развития после 

имплементации экономической части Соглашения об ассоциации. Об 

этом говорится в отчете о мерах по имплементации Соглашения об 

ассоциации между Украиной и ЕС, размещенномна сайте Министерства 

экономического развития и торговли. 

Минэкономразвития сформировало список общественных и 

неправительственных организаций, кандидатуры от которых будут 

рассматриваться при формировании двухсторонней консультативной группы 

в сфере торговли и развития (Украина и ЕС могут создать совместный 

орган в сфере торговли // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/33036-ukraina-i-es-mogut-sozdat-

sovmestnyj-organ-v-sfere-torgovli). − 2015. − 06.05). 

 

Президент України Петро Порошенко має намір координувати з 

Молдовою питання європейської інтеграції. 

Про це, зокрема, йшлося на зустрічі Порошенка з прем’єр-міністром 

Молдови Кирилом Габуричем, передає прес-служба українського лідера. 

Президент України Петро Порошенко: 

Необхідно максимально використовувати всі переваги європейської 

інтеграції і зменшити ризики. Координація наших дій і ефективна 

взаємопідтримка є важливим чинником (Порошенко хоче координувати з 

Молдовою євроінтеграцію // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/33049-poroshenko-khoche-koordynuvaty-

z-moldovoiu-ievrointehratsiiu). − 2015. − 06.05). 

 

Президент України Петро Порошенко провів зустріч з міністром 

закордонних справ Італії Паоло Джентілоні. 

Співрозмовники обговорили процес ратифікації парламентами країн 

ЄС та імплементації Україною Угоди про асоціацію з Євросоюзом.  

Глава МЗС Італії Паоло Джентілоні заявив про підтримку 

суверенітету та територіальної цілісності України, а також про підтримку її 

руху у напрямі лібералізації візового режиму з ЄС (Порошенко закликав 

Італію ратифікувати асоціацію України з ЄС // Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/05/6/7033538/). − 2015. − 

06.05). 

 

Україна за період жовтень 2014 року – березень 2015 року привела 

у відповідність із міжнародним та європейським законодавством 30 % 

національних стандартів. 

Україна гармонізувала з нормами Євросоюзу 8849 документів 

технічного регулювання з 29,6 тис. таких документів. 

Міністерство також розробило проект розпорядження уряду «Про 

схвалення Стратегії розвитку системи технічного регулювання на період до 
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2020 року», реалізація якої дозволить створити адаптовану до вимог ЄС і 

СОТ сучасну систему технічного регулювання. 

Також планується прийняття 10 пріоритетних технічних регламентів в 

сфері метрології та оцінки відповідності, прийняття 1500 національних 

стандартів, гармонізованих із стандартами ЄС, припинення дії на території 

України стандартів колишнього СРСР (Україна привела у відповідність до 

норм ЄС 30 % національних стандартів // Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/05/6/7033540/). − 2015. − 

06.05). 

 

Проект підсумкового документа саміту «Східного партнерства» у 

Ризі 21-22 травня не містить положення про запровадження безвізового 

режиму з ЄС для України та Грузії. 

У ньому також не буде визначена точна дата його введення, − передає 

дані дипломатичного джерела в Брюсселі ТАСС. 

«Документ підтвердить загальне прагнення ЄС до введення безвізового 

режиму з Україною і відзначить основні кроки, які Україна повинна буде 

зробити на подальшому шляху до запровадження безвізового режиму», − 

зазначив дипломат. «Що стосується дати, то зараз обговорюється 

перенесення вирішення цього питання на 2016 рік», − сказав він. Дипломат 

пояснив, що згадки 2016 року «не означає прямого зобов’язання Євросоюзу 

скасувати візи в наступному році». 

«Все буде залежати від дій самої України, ефективності реформ в цій 

країні і виконання всіх необхідних критеріїв для безвізового режиму. Точну 

дату, коли це буде зроблено, ЄС, природно, назвати не може, тому він не 

робить ніяких юридичних зобов’язань», − зазначив дипломат (ЄС відкладає 

рішення щодо безвізового режиму із Україною // INSIDER 

(http://www.theinsider.ua/politics/5549cb5687894/). − 2015. – 06.05). 

 

Рада Євросоюзу із закордонних справ (у частині торгівлі) на 

засіданні 7 травня обговорить відносини з країнами «Східного 

партнерства». У рамках підготовки до саміту у Ризі міністри країн ЄС 

обговорять торгівельні відносини з країнами «Східного партнерства».  

Серед інших питань порядку денного міністри ЄС обговорять питання 

переговорів щодо трансатлантичної угоди про партнерство та інвестиції із 

США, а також підготовку до 10 міністерської конференції СОТ у грудні 

(Рада ЄС обговорить торгівельні відносини з Україною // Економічна 

правда (http://www.epravda.com.ua/news/2015/05/4/541054/). − 2015. – 04.05). 

 

Речник МЗС Євген Перебийніс: 

Ми завершили виконання 2-ї фази плану дій і очікуємо висновків 

Єврокомісії 13 травня.  

Ми очікуємо 13 травня звіт, в якому будуть наведені висновки і 

сподіваємося, що ці висновки будуть позитивними і вони дозволять нам 

перейти вже до наступного етапу – введення безвізового режиму. 
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Можуть бути і зауваження, які українська сторона має усунути 

(Україна виконала другу фазу лібералізації візового режиму з ЄС, − МЗС // 

Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32370-ukraina-

vykonala-druhu-fazu-liberalizatsii-vizovoho-rezhymu-z-yes-mzs). − 2015. – 

02.05). 

 

Министерство иностранных дел Украины (МИД) надеется на 

упрощение выдачи шенгенских виз украинцам с биометрическими 

паспортами. 

В контексте введения с начала 2015 г. выдачи украинским гражданам 

биометрических паспортов, МИД Украины ожидает, что введение в действие 

ВИС (Визовой информационной системы) в Украине будет способствовать 

укреплению безопасности в Шенгенской зоне, а также дальнейшему 

упрощению процесса выдачи шенгенских виз для граждан Украины, а 

следовательно, облегчению человеческих контактов с нашими европейскими 

партнерами (МИД надеется на упрощение выдачи шенгенских виз 

украинцам с биометрическими паспортами // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/32301-mid-nadeetsya-na-uproshchenie-

vydachi-shengenskikh-viz-ukraintsam-s-biometricheskimi-pasportami). − 2015. 

– 02.05). 

 

Польша и Румыния поддерживают отмену виз для граждан 

Украины и Грузии.  

Министр иностранных дел Польши Гжегож Схетина: 

Украина и Грузия двигаются в правильном направлении в вопросе 

отмены визового режима и Польша поддерживает Украину в этом вопросе. 

Глава МИД Румынии Богдан Ауреску: 

Польша и Румыния уже имеют хороший в опыт с Украиной в рамках 

так называемого малого пограничного движения (Румыния и Польша не 

против отмены виз для украинцев // АСН (http://www.asn.in.ua/ru/news/ 

news/rumynija-i-polsha-ne-protiv-otmeny-viz-dlja-ukrain.html). − 2015. − 

30.04). 

Реформа охорони здоров’я 

 

Міністр охорони здоров’я України Олександр Квіташвілі та 

заступник Міністра Ігор Перегінець презентували народним депутатам, 

представникам коаліції депутатських фракцій Концепцію реформи 

системи охорони здоров’я. Упродовж двох годин присутні депутати мали 

можливість обговорити запропоновані Міністерством кроки на шляху її 

реалізації, зокрема уточнити питання її законодавчого забезпечення 

(Олександр Квіташвілі презентував концепцію реформи охорони здоров'я 

// Урядовий портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id= 

248133933&cat_id=244277212). − 2015. – 30.04). 

 

Пенсійна реформа 
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Міністр соціальної політики України Павло Розенко: 

Пенсійна реформа не зводиться лише до ухвалення відповідних 

законів. Ми будемо рухатися до того, щоб усунути ті фактори, які сьогодні 

ведуть пенсійну систему до колапсу. Пенсійний фонд повинен перетворитися 

на класичну страхову організацію, яка буде надавати не соціальну допомогу 

в певних обсягах, а при настанні страхового випадку, яким є вихід на пенсію, 

буде виділяти людям ті кошти, які вони реально заробили (Павло Розенко 

сподівається, що ВР ухвалить пенсійні законопроекти до літніх канікул // 

Урядовий портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id= 

248141326&cat_id=244277212). − 2015. – 06.05). 

 

Міністр соціальної політики Павло Розенко: 

Після введення накопичувальної пенсійної системи, держава, саме 

держава гарантує контроль і безпеку зберігання коштів накопичувальної 

системи. 

На першому етапі реформа торкнеться 6 млн українців. Щомісяця на їх 

особистий пенсійний рахунок буде падати певна сума. Спочатку вона складе 

2 % від зарплати. Далі кожен рік відсоток зростатиме, поки в 2022 році не 

досягне 7 %. 

При цьому загальна сума соціальних відрахувань від працівника і 

роботодавця не зміниться, а буде розподілена на різні рахунки, оскільки 

реформа передбачає і утримання пенсіонерів за традиційною солідарною 

системою. 

Голова правління Пенсійного фонду України Олексій Зарудний: 

Всі накопичені пенсійні активи, які будуть на персональному рахунку 

людини, яка, на жаль, помре до того, як вона зможе ними скористатися − 

вони ще будуть успадковуватися (Пенсійна реформа дозволить українцям 

наслідувати пенсії померлих родичів // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/05/6/7066927/). − 2015. – 06.05). 

 

У Верховній Раді України зареєстровані внесені Кабінетом 

Міністрів України законопроекти щодо докорінної зміни принципів 

функціонування системи пенсійного забезпечення. Проект Закону про 

внесення змін до деяких законодавчих актів України щодо запровадження 

накопичувальної системи загальнообов’язкового державного пенсійного 

страхування та єдиних принципів нарахування пенсій (реєстр. № 2767), 

проект Закону про внесення змін до статті 588 Митного кодексу України 

щодо призначення пенсій посадовим особам органів доходів і зборів за 

єдиними принципами (реєстр. № 2768), проект Закону про внесення змін до 

Податкового кодексу України щодо призначення пенсій посадовим особам 

контролюючих органів за єдиними принципами (реєстр. № 2769) та проект 

Закону про внесення зміни до статті 87 Бюджетного кодексу України щодо 

сплати страхових внесків до накопичувальної професійної пенсійної 

програми (реєстр. № 2770). 
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Міністр соціальної політики України Павло Розенко: 

Ми будуємо нову систему пенсійного забезпечення українців, за якої 

пенсії будуть фінансуватися з трьох джерел – солідарного, накопичувального 

і недержавного рівнів (У Верховній Раді зареєстровані урядові 

законопроекти щодо реформування пенсійної системи // Урядовий 

портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248136411& 

cat_id=244276429). − 2015. – 05.05). 
 

Міністр соціальної політики України Павло Розенко прогнозує 

непросту дискусію у Парламенті під час обговорення внесених Урядом 

законопроектів щодо проведення в Україні реформи системи пенсійного 

забезпечення. 

Міністр соціальної політики України Павло Розенко: 

(…) Іншого шансу реформувати систему пенсійного забезпечення в 

Україні може не бути. Або ми голосуємо зараз, або шанси провести реформу 

в майбутньому будуть мінімальними (Іншого шансу для реформи пенсійної 

системи може не бути, − Павло Розенко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248138036&cat_id=2

44277212). − 2015. – 05.05). 
 

Мністр соціальної політики Павло Розенко: 

У процесі впровадження накопичувальної системи пенсійного 

страхування розмір єдиного соціального внеску (ЄСВ) для роботодавців буде 

зменшено. 

За словами міністра, збільшувати навантаження на роботодавця в 

сьогоднішній економічній ситуації неможливо і недоцільно.  

Тому роботодавці й далі працюватимуть у сплаті єдиного соціального 

внеску з солідарною пенсійною системою. Будуть страхувати відповідним 

чином працівника і платити за нього внески до солідарної пенсійної системи. 

Більше того, єдиний соціальний внесок для роботодавця буде зменшуватися 

(Розенко обіцяє знизити ЄСВ для роботодавців під час пенсійної реформи 

// INSIDER (http://www.theinsider.ua/business/5548c82d4fa12/). − 2015. – 

05.05). 

 

Мністр соціальної політики Павло Розенко: 

У 2017 році до накопичувальної пенсійної системи ми зможемо 

залучити 6 млн громадян. 

Нкопичувальний пенсійний фонд вже в 2017 році зможе залучити 5 

млрд гривень. Ці кошти зможуть стати потужним стимулом для економіки, 

оскільки перші виплати з накопичувального фонду будуть у 2043 році. 

Оов’язковою накопичувальна система буде для громадян молодше 35 

років, а для громадян від 35 до 55 років (Розенко обіцяє перевести 6 млн 

громадян на нову систему пенсій у 2017 році // INSIDER 

(http://www.theinsider.ua/politics/5548c336340a2/). − 2015. – 05.05). 
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ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

Офіс реформ з децентралізації, чиє завдання полягає у 

активнішому просуванні проектів розвитку місцевого самоврядування 

відкрився на Херсонщині.  

Наразі його співробітники уже готують паспорти громад із зазначенням 

кількості мешканців населених пунктів, які утворять добровільні 

територіальні об’єднання – їх планують створити по 2-6 на кожен сільський 

район. Учасники таких об’єднань до кінця поточного року мають отримати 

додатково 2,5 мільйона гривень на реалізацію соціальних проектів. А 

наступного року цю суму збільшать у кілька десятків разів (На Херсонщині 

просувають нові проекти з децентралізації // Голос України: 

Інформаційний портал (http://golosukraine.com/publication/politika/regioni/ 

41312-na-hersonshiniprosuvayut-novi-proekti-z-decentral/). – 2015. – 06.05). 

 

В Україні розпочато процес реформування місцевого 

самоврядування та територіальної організації влади.  

У рамках Закону України «Про добровільне об’єднання територіальних 

громад», а також відповідно до постанови Кабінету Міністрів України «Про 

затвердження Методики формування спроможних територіальних громад», 

Мінрегіоном та Асоціацією міст України в усіх областях держави створені 

«Офіси реформ». До складу кожного з них входить керівник та чотири 

експерти. 

6 травня в облдержадміністрації відбулась презентація Чернігівського 

відділення офісу. Основна мета діяльності − розробка перспективного плану 

створення спроможних об’єднань територіальних громад. Згідно з 

методикою До початку червня його буде винесено на розгляд обласної ради, 

після чого він має бути поданий на затвердження до КМУ (В області 

розробляється перспективний план об'єднання територіальних громад // 

Чернігівська обласна Державна організація (http://cg.gov.ua/index.php?id= 

140828&tp=0). – 2015. – 06.05). 

 

За реалізацію реформ та боротьбу з корупцією в Херсонській 

області буде відповідати Ростислав Павленко. Президент Порошенко 

приділив особливу увагу прикордонним регіонам України, і, відповідним 

рішенням призначив відповідальних осіб за реалізацію реформ та боротьбу з 

корупцією і підвищення обороноздатності найбільш уразливих областей – 

Херсонської та Чернігівської.  

За реалізацію проектів розвитку в Херсонській області буде відповідати 

Ростислав Павленко, а ось Чернігівською областю буде опікуватись молодий 

та перспективний член команди Президента, його довірена особа, керівник 

держуправсправами Сергій Березенко (За реалізацію реформ та боротьбу з 

корупцією в Херсонській області буде відповідати Ростислав Павленко // 
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Херсонская Правда (http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/26661-za-

realizaciyu-reform-ta-borotbu-z-korupciyeyu-v.html). – 2015. – 05.05). 
 

Регіональний Офіс реформ у сфері місцевого самоврядування, 

децентралізації повноважень органів виконавчої влади розпочав 

діяльність у Житомирі.  

На першому етапі офіс реформ спільно з облдержадміністрацією, 

органами місцевого самоврядування займатиметься розробленням проекту 

обласного перспективного плану формування спроможних територіальних 

громад. Ця робота триватиме включно до червня 2015 року – до 

затвердження перспективного плану на сесії обласної ради.  

Очікується, що на Житомирщині кількість територіальних громад 

скоротиться: із 631 їх залишиться у межах 60. Планується, що місцеві 

вибори, які згідно з Конституцією України мають відбутися 25 жовтня 

2015 року, будуть проведені вже на новій територіальній основі (У 

Житомирі розпочав роботу регіональний Офіс реформ // «Житомир-

Онлайн» (http://zhitomir-online.com/podiyi/40179-u-zhytomyri-rozpochav-

robotu-regionalnyy-ofis-reform.html). – 2015. – 05.05). 
 

Міжнародний офіс Європейської енергетичної відзнаки нагородив 

м. Вінницю, яка успішно пройшла сертифікацію за системою 

«Європейська енергетична відзнака». Вінниця – перше місто України, яке 

отримало таку нагороду. Вручення відзнаки відбудеться у червні, коли у 

місті проходитиме Європейський тиждень сталої енергетики (Вінниця – 

перше місто України, яке отримало Європейську енергетичну відзнаку // 

Вінницька ОДА (http://www.vin.gov.ua/web/vinoda.nsf/web_alldocs/Doc%D0% 

94%D0%95%D0%9F%D0%869W8KRH). – 2015. – 05.05). 

 

В Харькове приступили к созданию дорожной полиции, которая 

заменит областную ГАИ и патрульно-постовую службу.  

Советник министра МВД Иван Варченко:  

Со специалистами, которые будут обучать харьковских курсантов, 

будут работать иностранные инструкторы. В частности, речь идет о грузинах, 

которые успешно провели реформу МВД своей страны, а также американцах, 

которые готовы поделиться с нами своим опытом патрульной полиции. 

В целом мы ожидаем, что уже в сентябре около 800 сотрудников 

нового подразделения выйдут патрулировать улицы города. Они будут 

работать как в автомобильных командах, так и в пеших, ведь подготовка 

предполагает, что все правоохранители будут универсальными (Новая 

полиция в Харькове: сотня заявок за первые часы // Сегодня.ua 

(http://www.segodnya.ua/regions/kharkov/novaya-policiya-v-harkove-sotnya-

zayavok-za-pervye-chasy-613341.html). − 2015. − 05.05). 
 

У 2015 році Кіровоградщина переведе 32 котельні на альтернативні 

види палива. Впровадження таких заходів дозволить області замістити 712,4 
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тисячі кубометрів природного газу вартістю 6,8 млн гривень. В рамках 

підготовки до осінньо-зимового періоду 2015/2016 року, зокрема, у 

Кіровограді збираються вивести з експлуатації котельню КП 

«Теплоенергетик» проектною потужністю 80 Гкал/год, яка опалює житловий 

фонд та соціальну сферу селища Нового.  

Цьогоріч в Олександрії мають намір завершити реконструкцію 

Центрального теплового пункту N118 у газову котельню з високоефективним 

енергозберігаючим обладнанням. Проект реалізується КП 

«Теплокомуненерго» за кошти Північної екологічної фінансової корпорації 

(НЕФКО) у рамках програми «Демо Україна DH» (Кіровоградщина переведе 

газові котельні на альтернативні види палива // Рersha.kr.ua 

(http://persha.kr.ua/kirovogradshhina-perevede-gazovi-kotelni-na-alternativni-

vidi-paliva/). – 2015. – 04.05). 

 

На Рівненщині будуть впроваджувати нові технології, котрі 

суттєво економитимуть тепло.  

Радник голови ОДА Олексій Муляренко: Ми повинні розумніше 

підходити до використання енергоресурсів. Потрібні комплексні заходи для 

масштабного впровадження нових технологій, котрі суттєво скоротять 

споживання тепла. Це і модернізація котелень, зменшення втрат тепла в 

будинках і нові стандарти у будівництві житла, аби вже на стадії 

проектування було закладено максимальне збереження тепла. (…) 

Вже невдовзі, а саме 5 та 6 червня, у Рівному вперше проходитиме 

Міжнародна виставка «СЕП – 2015. Сучасність. Енергозбереження. 

Технології», де можна буде ознайомитися із найновішими розробками в 

галузі енергоефективності (На Рівненщині вчили економити енергоресурси 

// Інформаційно-аналітичний портал «Четверта влада» 

(http://4vlada.com/rivne/42981). − 2015. − 30.04). 

 

Секретарь Киевского городского совета Алексей Резников: 

Антикоррупционный совет при городском голове Киева Виталие 

Кличко обратился к СМИ с предложением сотрудничать в вопросе борьбы с 

коррупцией. 

Принято решение о необходимости обращения к представителям СМИ 

с просьбой предоставить известную им информацию о возможных 

коррупционных схемах в разных сферах в столице. Сейчас отправлены 

письма на проект «Деньги» телеканала «1+1», Общественному движению 

«ЧЕСТНО!», интернет-изданиям «КиевВласть» и «Украинская правда» с 

соответствующей просьбой и предложение о сотрудничестве. (…) 

К июню рабочие группы должны подготовить антикоррупционную 

программу Киева. Вполне возможно, что ее вынесут на обсуждение уже 26 

мая на депутатские слушания (Киевская власть предложила СМИ вместе 

бороться с коррупцией – Алексей Резников // Україна без корупції 

(http://coruption.net/novini/item/32160-kievskaya-vlast-predlozhila-smi-vmeste-

borotsya-s-korruptsiej-aleksej-reznikov). − 2015. − 30.04).  
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НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

Представник генерального секретаря НАТО Джеймс Аппатурай: 

Президент і уряд України прагнуть до реформ і демонструють 

відповідну політичну волю, проте на нижчому рівні українські структури 

реформуються дуже повільно (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // https://www.facebook.com/UaReforms/ 

posts/561337787302561. – 2015. – 06.05). 

 

Заступник глави Адміністрації президента, секретар Національної 

ради реформ Дмитро Шимків: 

Моє завдання – звернути їхню (Уряду та Ради, − ред.) увагу на 

реформи. Ми не зможемо й не збираємося робити реформи за когось. Ми 

можемо моніторити. Ми можемо організовувати (Ukraine Reforms 

Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/561342673968739. – 2015. – 06.05). 
 

30 квітня відбулась презентація концепції податкової реформи групи 

РПР «Податкова реформа» для членів цільової команди Нацради реформ з 

питань оподаткування та експертів. 

Експертами РПР було надано пропозиції щодо мети та основних 

принципів оподаткування (Ілля Несходовський), деталізовані напрацювання 

щодо електронного кабінету (Юлія Дроговоз), податку на прибуток та 

основні фонди (Володимир Дубровський). 

На преконання експертів РПР основні принципи оподаткування 

повинні бути: 

− справедливість (загальність оподаткування і рівномірність його 

розподілу відповідно до доходів) 

− визначеність (час оплати податку, спосіб і сума платежу повинні бути 

з точністю і заздалегідь відомі платнику і не залежати від суб'єктивних 

факторів) 

− зручність (кожен податок повинен стягуватись у такий час і такий 

спосіб, які найбільш зручні для платника) 

− економія (будь-який податок повинен стягуватися таким чином, щоб 

із доходів платника вилучалось менше понад те, що надходить до державної 

скарбниці) (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/posts/476370442515793. – 2015. – 

06.05). 
 

27 квітня відбувся круглий стіл, організований експертами групи 

«Податкова реформа» Реанімаційного Пакету Реформ на тему 

«Проблематика запровадження системи електронного адміністрування 

ПДВ». 
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Представники великих платників податків висловили своє ставлення 

щодо поточної роботи системи електронного адміністрування ПДВ та 

наслідків запровадження в повному обсязі електронних рахунків з ПДВ, 

надали пропозиції щодо врегулювання проблемних питань та вдосконалення 

системи електронного адміністрування (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/photos/a.303335963152576.107374

1828.291274317692074/476115052541332/?type=1. – 2015. – 05.05). 
 

У відкритому доступі вже є Практичний посібник з питань формування 

спроможних територіальних громад. підготовлений експертами Асоціація 

міст України (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/photos/a.810186002379165.10737

41830.797219583675807/941211355943295/?type=1. − 2015. − 06.05). 

 

Директор Антикоррупционного бюро Артем Сытник: 

Главные направления работы НАБ − госзакупки и суд. Пока мы не 

наведем порядок в судебной ветке власти, толку не будет (Ukraine Reforms 

Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/561111740658499. − 2015. − 

05.05). 
 

Нещодавно розпорядженням #357-р Уряд затвердив план заходів щодо 

дерегуляції господарської діяльності. Відтепер ви будете знати, що саме 

планується спростити наперед − і будете готові використати переваги від 

змін. З того, що планується: відкриття власної справи потребуватиме менше 

бюрократії, менше дозволів, менше «папірців», які так дратують бізнесменів. 

Відтак − зменшиться й простір для корупції. Крім того, гармонізуємо 

законодавство із ЄС − стане простіше експортувати продукцію до Європи. 

Мета даних змін − дати можливість бізнесу вільно дихати, створювати 

робочі місця та розвиватися (Міністерство економічного розвитку і 

торгівлі України // https://www.facebook.com/mineconomdev/posts/88831402 

7892913. − 2015. − 05.05). 

 

Звернення до Президента України, Голови Верховної Ради України та 

Генеральному прокурору України щодо необхідності законодавчого 

врегулювання запуску реформи прокуратури. 

Для того, щоб реформа прокуратури запрацювала вже зараз, необхідно 

невідкладно ухвалити закон, де мають бути чітко закріплені норми, які 

зокрема регулюють перехідний період (до повноцінного набрання чинності 

новим законом про прокуратуру): 

1. Відкритий конкурс на всі посади у місцевих органах прокуратури. До 

участі у конкурсі повинні бути допущені не лише нинішні працівники 

прокуратури, а й всі фахівці, що відповідають професійним та моральним 

вимогам.  
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2. Передбачити створення незалежної Тимчасової комісії з відбору 

працівників прокуратури, яка працюватиме до 01 липня 2016 р., коли має 

бути сформована передбачена Законом Кваліфікаційно-дисциплінарна 

комісія прокуратури. 

При цьому, Тимчасова комісія буде незалежним органом, який 

складатиметься: чотири особи, призначені Генеральним прокурором 

України; дві особи (вчені), призначені з’їздом представників юридичних 

вищих навчальних закладів та наукових установ; одна особа (адвокат), 

призначена з’їздом адвокатів України; три особи, призначені Уповноваженим 

Верховної Ради України з прав людини. 

3. Прозорий конкурс на посаду керівника Спеціалізованої 

антикорупційної прокуратури, його заступників та прокурорів.  

4. Встановити чіткі строки проведення добору на посади у місцеві, 

регіональні та Генеральну прокуратури. Добір прокурорів в місцеві 

прокуратури та керівників і заступників керівників місцевих прокуратур 

може бути проведений вже до 1 вересня 2015 року. Відповідне 

комплектування регіональних прокуратур може завершитись до 1 січня 2016 

року. Відбір на посади прокурорів Генеральної прокуратури можна провести 

до 1 березня 2016 року. 

5. Врегулювати законом проведення прозорого конкурсу на посаду 

Генерального прокурора. Відбір має здійснювати спеціальна комісія за 

результатами відкритого конкурсу.  

Яким би суб'єктом законодавчої ініціативи не був запропонований 

такий законопроект з урахуванням перелічених вище вимог, він буде 

підтриманий експертами РПР. У разі прийняття зконопроекту Верховною 

Радою, дасть шанс повернути органам прокуратури втрачену довіру 

суспільства (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/posts/476097035876467:0. – 2015. 

– 05.05). 
 

Роман Насіров призначений Головою Державної фіскальної служби 

(Ukraine Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms/posts/561125273990479. – 2015. – 05.05). 

 

У рамках ЄС існує низка організацій, що надають допомогу 

українському бізнесу − вони, зокрема, проводять семінари та тренінги, 

пропонують кредитні лінії, юридичну підтримку тощо. Так, Європейський 

Банк Реконструкції та Розвитку вже надав допомогу 270 українським 

підприємствам (Міністерство економічного розвитку і торгівлі України // 

https://www.facebook.com/mineconomdev/posts/886378404753142. − 2015. − 

01.05). 

 

Новопризначений заступник Міністра Юлія Клименко зустрілася з 

представниками малого та середнього бізнесу − транспортниками, 

фермерами, ріелторами, щоб вислухати нагальні проблеми підприємців. 
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Міністерство активно працює над дерегуляцією, а отже − нам дуже 

потрібна критика та підказки з боку бізнесу. Так, на думку бізнесменів, 

проблем вистачає − це недосконалий Податковий кодекс, заскладна система 

документообігу тощо. Необхідно далі спрощувати документообіг, створити 

Раду експортерів, розробити національні стандарти ріелторської діяльності.  

Пропозиції бізнесменів внесемо до робочої міжвідомчої групи, щоб 

надалі прислухатися до їх потреб та порад. 

До речі, домовилися проводити зустрічі із бізнес-спільнотами 

щоквартально − відкрите спілкування із підприємцями має стати доброю 

традицією (Міністерство економічного розвитку і торгівлі України // 

https://www.facebook.com/mineconomdev/photos/a.186806384710351.48316.174

431545947835/886074458116870/?type=1. − 2015. − 30.04). 
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ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Директор информационно-коммуникационного департамента 

Государственной фискальной службы Виктор Косарчук: 

Сегодня налоговая служба формирует более 80% бюджета, 

поступления от ГАИ, исполнительной службы, судебные сборы − это крохи 

на этом фоне. Новое руководство ГФС задекларировало, что оно хочет что-то 

менять, а как там будет в жизни – увидим. Александр Клименко (глава 

Государственной налоговой службы, позднее – министр доходов и сборов в 

2011–2014 годах, – ред.) ликвидировал Департамент модернизации, который 

прогнозировал, как должна развиваться служба. Для меня будет тестовым 

показателем работы нового руководства, если будет возобновлена эта группа, 

чтобы прописывались шаги на будущее, хотя бы на несколько лет. Это очень 

важно. (…) 

Необходимо открыть офис налоговых реформ, привлекать туда ученых 

и практиков. В том же общественном совете есть большое количество 

аудиторов, адвокатов, людей, работающих в сфере налогового права. 

Фактически это первый совет, который сформировал Майдан как формат 

народного контроля. Вместе с тем, я глубоко убежден, что надо давать 

людям мотивацию. Украинец не знает, почему он платит налоги. Когда-то 

мы с Министерством финансов создали программу «Прозрачный бюджет», 

чтобы было видно в каждом поселке, селе, городе, на что идут эти налоги. Об 

этом надо говорить, чтобы люди знали. Тогда будет расти мотивация для 

уплаты налогов (Система налогообложения должна быть радикально 

изменена, − Виктор Косарчук // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/33128-sistema-nalogooblozheniya-

dolzhna-byt-radikalno-izmenena-viktor-kosarchuk). − 2015. − 06.05). 

 

Народний депутат (БПП) Олександр Черненко: 

Чим швидше ми будемо готові за стандартами НАТО, тим менше у 

НАТО буде приводів відмовити. Не треба думати, що якщо проголосимо 

курс на вступ, то завтра вступимо. Але декларувати це треба. Це важкий 

шлях, але ним треба починати йде (Чим швидше введемо стандарти 

НАТО, тим важче буде нам відмовити − Нардеп // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/33109-chym-shvydshe-vvedemo-standarty-

nato-tym-vazhche-nato-bude-nam-vidmovyty-nardep). − 2015. − 06.05). 
 

Старший економіст Міжнародного центру перспективних 

досліджень Василь Поворозник: 

В рамках підготовки до повноцінного впровадження ЗВТ 

першочерговою має стати реформа системи державних закупівель. Ключове 

завдання в даному напрямку – підвищення прозорості вітчизняних закупівель 

та відкриття доступу до них для постачальників та надавачів послуг з ЄС. 
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У сфері технічного регулювання поштовх до переходу на європейські 

стандарти, зокрема, в промисловій сфері має дати імплементація Закону 

України «Про технічні регламенти і оцінку відповідності», прийнятого на 

початку 2015 року. Приведення у відповідність до вимог ЄС обов’язкових 

технічних регламентів нашої держави стимулюватиме безперешкодний обіг 

продукції між Україною та ЄС (Економіка, думка експерта, «Уряд не 

скористався преференціями у торгівлі з ЄС», МЦПД // Офіс зв’язку 

українських аналітичних центрів у Брюсселі (http://ukraine-office.eu/06-05-

2015-economic-expert-opinion-the-government-did-not-make-use-of-eu-trade-

preferences-icps/). − 2015. − 06.05). 
 

Народный депутат Валерий Пацкан: 

Чтобы привлечь в органы местной власти профессионалов и 

параллельно улучшить качество политических партий в стране, необходимо 

ближайшие местные выборы (запланированы на 26 октября, − ред.) 

проводить по открытым партийным спискам. 

Нужно вносить изменения в закон о выборах – открытые партийные 

списки, для всех советов, для того, чтобы у нас не было энного количества 

партий, которые являются карманными и их главной функцией является 

отправлять своих членов в ТИК, ОВК. Будь моя воля, я бы оттестировал 

открытые партийные списки уже на предстоящих местных выборах (На 

местных выборах нужно протестировать открытые партийные списки  

// АСН (http://www.asn.in.ua/ru/news/opinions/na-mestnykh-vyborakh-nuzhno-

protestirovat-otkrytye.html). − 2015. − 06.05). 

 

За результатами дослідження проведеного Центром Разумкова з 6 

по 12 березня 2015 року, найчастіше (47,7%) громадяни України 

визначають головним зовнішньополітичним пріоритетом відносини з 

країнами ЄС. 

Після подій, пов’язаних з Євромайданом, зросла частка тих, хто, 

відповідаючи на питання «Яким інтеграційним напрямом має йти Україна?», 

називає вступ до ЄС (у травні 2013 р. вона становила 41,7%, у січні 2014 р. − 

45,7%, у травні 2014 р. − 50,5%, у березні 2015 р. − 52%., тоді як частка 

прихильників вступу до Митного Союзу знижувалася − відповідно 31%, 

27,7%, 21,4% і 12,6%. Разом з тим, порівняно з травнем 2013 р. зросла частка 

тих, хто виступає проти приєднання як до ЄС, так до Митного союзу (з 13,5% 

до 22,6%). 

Більшість громадян України висловлюють позитивне ставлення до 

Європейського Союзу (58,7%) і США (53,5%). До НАТО позитивне 

ставлення висловлюється частіше, ніж негативне (відповідно 44,7% і 39,2%), 

так само як і до Міжнародного Валютного Фонду (відповідно 44,8% і 34,9%). 

Більшість респондентів висловлюють негативне ставлення до Росії (67,3%) і 

до Митного Союзу (60,8%) (Cоціологічного дослідження 

«Зовнішньополітичні орієнтації громадян України», Центр Разумкова // 

Офіс зв’язку українських аналітичних центрів у Брюсселі (http://ukraine-
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office.eu/sociological-survey-foreign-policy-orientation-of-ukrainians-

razumkov-centre/). − 2015. − 05.05). 

 

Народный депутат Украины Виктор Чумак: 

Для эффективного противодействия коррупции должны работать 

несколько инструментов. Бюро (Национальное антикоррупционное бюро, − 

ред.) − только один из них. Причѐм не самый эффективный. Это инструмент 

преследования высокопоставленных коррупционеров. Оно не будет 

заниматься фактами коррупции в детском саду, милиции, на первичных 

должностях, в бизнесе. 

У той же Национальной комиссии по борьбе с коррупцией будет 

гораздо больше полномочий и возможностей. Если бюро фокусируется на 

преступлениях, то правила антикоррупционной политики будет 

вырабатывать комиссия. 

Для эффективной борьбы с коррупцией нужна система, и она 

выстраивается. (…) 

Если бы директор сохранил 90% самостоятельности, жѐсткости и 

проработал три-пять лет, то это сильно изменило бы ландшафт политической 

жизни Украины (Виктор Чумак о том, как политики будут влиять на 

Антикоррупционное бюро // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/32747-viktor-chumak-o-tom-kak-politiki-

budut-vliyat-na-antikorruptsionnoe-byuro). − 2015. − 05.05). 

 

Провідний науковий співробітник відділу фінансів реального 

сектора Інституту економіки та прогнозування НАНУ Владислав 

Зимовець: 

У нас зараз відбувається змушена реструктуризація експорту, тому що 

Україна втратила матеріальні активи на сході. І ми змушені змінювати 

структуру експорту в бік агропромислової продукції. Бо 

високотехнологічний експорт − це не є питання сьогодення. Ми не 

скористалися тими можливостями, які були створені для нас в Євросоюзі, але 

насправді там відіграв свою роль і ціновий фактор, оскільки ціни на 

агропромислову продукцію і взагалі на всю сировину того року суттєво 

впали, хоча обсяги експорту можливо були не такі погані. 

Справа в тому, що економічні бонуси Україна вже отримала, протягом 

цього року ми мали односторонні пільгові умови торгівлі з Європейським 

Союзом. Але ми не можемо ними повною мірою скористатися у зв’язку з 

військовими діями і втратою частини матеріальних активів, які виробляли 

експортну продукцію. (…) 

Угода про всеохоплюючу зону вільної торгівлі передбачає десятилітній 

період імплементації. Тобто ми ще не почали навіть працювати в рамках цієї 

угоди про зону вільної торгівлі (Україна може не розраховувати на бонуси 

від ЄС найближчим часом − економіст // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/32815-ukraina-mozhe-ne-rozrakhovuvaty-

na-bonusy-vid-yes-naiblyzhchym-chasom-ekonomist). − 2015. − 05.05). 



 

 
38 Експертний погляд 

Огляд матеріалів ЗМІ 

«Ініціативи Президента України Петра Порошенка 

(шляхи реформування)» 

20-28 лютого 2015 

 
 

30 квітня – 7 травня 2015 року 

 

Политолог Вадим Карасев:  

Реформа МВД − необходимый шаг правительства, и пока она самая 

действенная из всех реформ. 

Политолог Валерий Дудко: 

Результатов придется ждать не менее трех лет. Это очень сложный 

процесс, в ходе которого составы подразделения, как и сами обучающие 

курсы, будут меняться и совершенствоваться (Новая полиция в Харькове: 

сотня заявок за первые часы // Сегодня.ua (http://www.segodnya.ua/regions/ 

kharkov/novaya-policiya-v-harkove-sotnya-zayavok-za-pervye-chasy-

613341.html. − 2015. − 05.05). 
 

Директор Департаменту внутрішньої політики МЦПД Ярослав 

Ковальчук: 

Нова Конституція може стати інструментом об’єднання суспільства в 

умовах, коли зовнішній агресор намагається посіяти розбрат між різними 

регіонами та соціальними групами. Але для цього необхідно робити процес 

підготовки конституційних змін максимально прозорим. 

Лише прозорість гарантуватиме підтримку таких змін з боку 

суспільства і відновлення довіри громадян до влади. 

Суспільну легітимність нової Конституції можна забезпечити або через 

ініціювання широкого громадського обговорення з залученням представників 

усіх регіонів, або через організацію виборів до Конституційної асамблеї, яка 

стала б повноцінним органом з повноваженнями для розробки нового тексту 

Основного закону (…) (Експерт: Українське суспільство може об’єднати 

нова Конституція // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/32847-ekspert-ukrainske-suspilstvo-

mozhe-ob-iednaty-nova-konstytutsiia). − 2015. − 04.05). 

 

Директор Украинского института анализа и менеджмента 

политики Руслан Бортник: 

Результаты саммита Украина−ЕС лежат где-то посередине. Нельзя 

сказать, что это полностью провал, но и нельзя сказать, что это был успех. 

Есть как позитивные, так и негативные моменты. 

К позитивным моментам саммита можно отнести признание ЕС 

территориальной целостности Украины, общую позицию по делу Надежды 

Савченко, а также поддержку курса реформирования. 

То есть, как видим, прозвучала демонстрация полной политической 

поддержки. Кроме того, было еще очень важное заявление о необходимости 

начала полномасштабной работы по зоне свободной торговли. 

Что касается негативных моментов, то к ним, по мнению политолога, 

стоит отнести отсутствие конкретной перспективы членства Украины в ЕС, а 

также неразрешенный вопрос с безвизовым режимом. 

Украине пока не удалось достичь согласия с ЕС об отмене безвизового 

режима. (…) 
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Также со стороны европейских лидеров прозвучала критика 

относительно скорости проведения реформ и отсутствия конкретных 

результатов в антикоррупционном вопросе, в децентрализации власти и 

конституционных изменениях. 

Есть и позитив, и негатив, но в любом случае саммит показывает, что 

Европа будет поддерживать Украину, несмотря на то, что уровень недоверия 

между европейскими и украинскими элитами достаточно высок (Несмотря 

на высокий уровень недоверия между политическими элитами, Украина 

получила поддержку Европы // АСН 

(http://www.asn.in.ua/ru/news/opinions/nesmotrja-na-vysokijj-uroven-

nedoverija-mezhdu-pol.html). − 2015. − 04.05). 
 

Адвокат Александр Готин: 

Для изменения ситуации в судоустройстве необходимо провести 

комплексную реформу системы правосудия, в частности, ввести жесткий 

контроль за доходами и расходами судей и членов их семей, запретить 

судьям неслужебные контакты с представителями правоохранительных 

органов и бизнес-структур и т.д. 

В данном законе целесообразно закрепить прямую обязанность для 

судей проводить все денежные транзакции через карточные счета, а также 

запретить судьям и членам их семей тратить определенную, четко 

оговоренную законом сумму наличными, к примеру, больше, чем 10 тыс. 

гривен. А за нарушение судьями этих правил предусмотреть строгие меры 

ответственности, включая увольнение. В случае же разоблачения судьи-

коррупционера в совершении преступления – законодательно жестко 

установить ему срок лишения свободы не менее 10 лет и запретить выходить 

таким коррупционерам на свободу под залог, запретить применение к ним 

условно-досрочного освобождения, амнистии и помилования. 

Прежде всего, изменения любой системы достигаются путем 

задействования качественно новых механизмов. Если должным образом, на 

законодательном и организационном уровнях сейчас изменить систему, то 

основные, ключевые проблемы судоустройства можно решить в срок не 

более 8 месяцев. Но, это если заниматься реальными реформами (…) 

(Реформа судебной системы в 2015 году: реальность или фантазия? // 

Україна без корупції (http://coruption.net/statti/item/32586-reforma-sudebnoj-

sistemy-v-2015-godu-realnost-ili-fantaziya). − 2015. − 04.05). 

 

Політичний аналітик Дмитро Галкін: 

Для того, щоб продовжувати бути цікавим для Європи і для 

продовження співпраці з нею потрібно боротися з корупцією і проводити 

економічні реформи (Без економічних реформ Україна перестане бути 

цікавою для Європи, − експерт (ВІДЕО) // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/32550-bez-ekonomichnykh-reform-

ukraina-perestane-buty-tsikavoiu-dlia-yevropy-ekspert-video). − 2015. − 04.05). 
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Чрезвычайный и Полномочный Посол Венгрии в Украине Эрно 

Кешкень: 

Я думаю, что изменения огромны. И они заметны. Украинское 

общество выбрало европейский путь, и мы, со своей стороны, это очень 

приветствуем и поддерживаем. По моему мнению, особенно заметны 

изменения в менталитете общества. Сейчас украинцы гораздо ближе к 

Европейскому союзу и европейским ценностям. При этом следует отметить 

также изменения в других сферах. Начался процесс проведения реформ, 

появились новые люди. (…) 

Изменения в Украине только начались. Это долгий и сложный процесс. 

Но я думаю, что главный позитив в этом − то, что реформы начались. Их 

надо углублять. Общество, возможно, пока этого не чувствует. Было принято 

много законов, но еще необходимо внедрить их в жизнь. Они принимаются 

довольно быстро, однако пока это всего лишь бумага, которую нужно 

превратить в действительность. (…) 

Такие учреждения как МВФ, Всемирный банк и другие поддерживают 

Украину. Они предоставляют кредиты. Я понимаю, что этих денег 

недостаточно, но все-таки это говорит о том, что международные 

организации поддерживают Украину, желают экономической стабилизации 

страны. (…) 

Правительство должно продолжить уже начатые инициативы. Был 

принят закон «О Национальном антикоррупционном бюро Украины». 

Однако пока соответствующее ведомство не было создано. По моему, это 

процесс идет медленно, его необходимо ускорить. Впрочем, я понимаю, что 

коррупция − достаточно распространенное явление в Украине. Добиться 

успеха в борьбе с ней завтра не получится. Но нужно все-таки начать. (…) 

Некоторые страны, в том числе и Венгрия, поддерживают безвизовый 

режим для Украины. 

Мы считаем, что если Украина выполняет все условия, делает свое 

«домашнее задание», тогда его надо дать. Если Украина готова, со всеми 

техническими условиями, а сейчас это не готово, тогда такой режим нужно 

предоставить. Мы это поддерживаем. Если до Риги Украина готова не будет, 

нужно предоставить стране хотя бы дорожную карту в данном направлении 

(…) (Посол Венгрии: безвизовый режим для Украины – вопрос очень 

сложный // Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32535-

posol-vengrii-bezvizovyj-rezhim-dlya-ukrainy-vopros-ochen-slozhnyj). − 2015. − 

04.05). 

 

Британский миллиардер, владелец компании Virgin Group Ричард 

Брэнсон: 

У нас есть неприбыльная организация, в которой мы пытаемся 

уменьшить зависимость от нефти и угля. Я думаю, что если Украина 

полностью избавится от этой зависимости и попытается стать 

самодостаточной страной в сфере чистой энергетики, тогда вам не придется 

искать деньги, чтобы высылать их за границу за оплату этого сырья. Когда 
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вы «оборудуете» свою страну солнцем и ветром, вы сможете использовать 

это в течение сотен лет. Вы должны установить для себя четкие планы − 10-

летние. Мол, мы в течение 10 лет должны стать самодостаточными в вопросе 

топлива. Я думаю, что западные страны, если вам понадобится помощь, 

должны в этом помочь (…) (Брэнсон рассказал, как Украина может 

экономить государственные деньги // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/32510-brenson-rasskazal-kak-ukraina-

mozhet-ekonomit-gosudarstvennye-dengi). − 2015. − 03.05). 

 

Посол по особым поручениям МИД Украины Дмитрий Кулеба: 

Саммит Украина-ЕС, прошедший в Киеве, прошел без каких-либо 

успешных или провальных результатов, но в тоже время его результатом 

стали нескольких очень важных договоренностей. 

Нормальный рабочий саммит, ни провала, ни прорыва никакого нет. 

Но есть два стратегически важных результата, которые непосредственно 

влияют на развитие страны. Первый результат – достигнуто согласие, что 

зона свободной торговли с ЕС заработает с 1 января 2016 года. (…) Мы 

привязываемся якорем к ЕС. 

Второй стратегически важный пункт касается реформ. Кулеба обратил 

внимание на то, что ЕС не просто приветствовал начало реформ в Украине. 

Главное в этом заявлении − список ключевых реформ, которые Украина 

обязались проводить, а ЕС поддерживать. 

То есть четко сказано: вот это, это, это делаете и получаете больше. 

Внедряется принцип «больше за больше». Чем больше мы делаем реформ, 

тем больше мы получаем поддержки (На саммите Украина-ЕС не было ни 

провалов, ни прорывов // АСН (http://www.asn.in.ua/ru/news/opinions/na-

sammite-ukraina-es-ne-bylo-ni-provalov-ni-prory.html). − 2015. − 02.05). 

 

Аналитик Международного центра перспективных исследований 

(МЦПИ) Александр Жолудь: 

Государственные накопительные пенсионные фонды в странах СНГ 

ранее не показывали выдающихся результатов. Несколько лет назад в 

Казахстане государственный накопительный фонд не мог компенсировать 

даже инфляцию. У них, как и в Украине, инфляция была достаточно высокая. 

Правда, есть надежда, что в Украине к моменту запуска накопительной 

пенсионной системы уже произойдет переход к таргетированию инфляции, 

что должно замедлить рост цен и уменьшить номинальные процентные 

ставки. Кроме того, к тому моменту должна завершиться очистка банковской 

системы от «грязных» банков. Все это создаст предпосылки, чтобы 

пенсионные фонды нормально работали. Но результаты мы увидим не в 

2017 году, а в лучшем случае через пять-семь лет после запуска 

накопительной системы (Новые правила. Что ждет украинцев при выходе 

на пенсию // Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/ 

32203-novye-pravila-chto-zhdet-ukraintsev-pri-vykhode-na-pensiyu). − 2015. − 

01.05). 
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Глава МИД Дании Мартин Лидегаард: 

То, что происходило в Украине последние годы, поставило Украину в 

ситуацию, когда в этой стране мы имеем наиболее проевропейский 

парламент. Но нужна также политическая воля, чтобы законы не только 

принимались, но и выполнялись. 

Чтобы вывести Украину из кризиса, нужны инвестиции, а для 

инвестиций нужна стабильность и верховенство права. 

Ключ к успеху находится в сфере энергетики. Никакой другой сектор 

не может привлечь большее количество инвестиций (Ключ к успеху 

Украины находится в сфере энергетики, – глава МИД Дании // Україна 

без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32265-klyuch-k-uspekhu-

ukrainy-nakhoditsya-v-sfere-energetiki-glava-mid-danii). − 2015. − 01.05). 

 

Экс-зам главы секретариата президента Украины, политтехнолог 

Игорь Попов: 

Иностранцев обязательно надо привлекать в украинское правительство, 

но только на должности советников, консультантов, а в не в структуру. 

Есть опасения, что не удастся преодолеть вопрос языка, знания 

законодательной базы, отказа от второго гражданства. Не хранят ли они 

вторые паспорта? Как должны нести ответственность? 

От иностранных министров в правительстве ожидали гораздо большего 

(Иностранцев надо привлекать, но на должности советников // Україна 

без корупції (http://coruption.net/novini/item/31998-ynostrantsev-nado-

pryvlekat-no-na-dolzhnosty-sovetnykov). − 2015. − 30.04). 

 

Генеральний директор КВУ Олексій Кошель: 

У коаліції вже не залишилося часу на ухвалення закону про місцеві 

вибори на пропорційній основі за відкритими списками. Тому чергові місцеві 

вибори 25 жовтня пройдуть за старим законом зі змішаною системою виборів 

(Місцеві вибори пройдуть за старими законами і за змішаною системою – 

політик // Україна без корупції (http://coruption.net/novini/item/31995-

mistsevi-vybory-proidut-za-starymy-zakonamy-i-za-zmishanoiu-systemoiu-

polityk). − 2015. − 30.04). 

 

Голова Регіональної експертної ради державного 

підприємництваОлександр Чумак: 

Сама думка про введення мораторію правильна. Мораторій був 

запроваджений 28 грудня, відразу два мораторія. Один стосується конкретно 

контролюючих органів, інший − окремо державної податкової служби. Але, 

на жаль, насправді ці мораторії не завжди дотримуються. Це перше. Друга 

проблема полягає в тому, що сам по собі мораторій на перевірки є марним, 

якщо немає заборони на штрафи, тому що після закінчення мораторію у 

будь-якому разі прийдуть і перевірять. І якщо було щось, то все одно 

контролюючі служби змусять заплатити штраф. Звичайно, ми однозначно 
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підтримуємо продовження мораторію на перевірки до кінця року. Але було б 

добре, щоб паралельно був введений мораторій і на штрафи до кінця року. 

Тоді дійсно бізнес буде звільнений надалі від можливого тиску з боку 

контролюючих органів. При цьому ми розуміємо, що будь-які перевірки 

мають корупційну складову. (…) 

У нас настільки складне законодавство, що його фактично неможливо 

виконати. Самі контролюючі органи не можуть його впроваджувати, плюс це 

ж законодавство не можна однозначно трактувати. Тому багато порушень 

здійснюються підприємцями не навмисне, а просто тому, що ті чи інші норми 

виконати неможливо. 

Наприклад, ми одна з небагатьох країн, де податкова накладає штраф 

за помилки у звітності, які не призводять до змін податкових зобов'язань. У 

багатьох розвинених країнах такого штрафу немає, тільки у нас. 

(…) Для того, щоб захистити нові податкові норми з 1 січня 2016 року, 

вони мають бути прийняті до 1 липня 2015 року. Тобто час є. Якщо все буде 

зроблено згідно з законодавством, то бізнес встигне адаптуватися, і 

нововведення можна буде нормально втілити в життя (Мораторій на 

перевірки бізнесу є марним – експерт // Україна без корупції 

(http://coruption.net/novini/item/32042-moratorii-na-perevirky-biznesu-ie-

marnym-ekspert). − 2015. − 30.04). 

 

Заступник міністра соціальної політики Василь Шевченко: 

Є трирівнева система. Це солідарна, яку ми зараз маємо, потім 

накопичувальна обов’язкова, яку зараз планується вводити, і добровільна 

система, яка також планується до введення. Який зараз стан нашої системи? 

У нас третина бюджету Пенсійного фонду дотується з бюджету. Але не всі 

солідарні системи мають такий дефіцит в бюджеті, як в Україні. 

(…) Але пенсії для прокурорів, для суддів, для держслужбовців і 

пересічних громадян рахувалися по різному. Як наслідок тих 

диференційованих підходів ми маємо дефіцит бюджету. Тому позиція 

Мінсоцполітики − це всім нараховувати пенсії за єдиним стандартом. Буде 

два показники − рівень зарплати і термін вашої роботи, все. Ну і деякі 

пільгові категорії, що потребують соціального захисту, залишаться. Другий 

рівень − це якраз система обов’язково-накопичувальна, яка буде передбачати 

ваші відрахування починаючи з 2017 року. Це буде відбуватися під наглядом 

спеціально створеного Пенсійним фондом контрольного органу. Людина 

буде отримувати свій персональний рахунок, і коли вона виходить на пенсію, 

то зможе отримувати або всі кошти одразу, або поступово − як вона захоче. І 

третій рівень − це добровільний, коли людина може самостійно мати 

відносини з приватними пенсійними фондами та іншими формами 

страхування, які будуть дозволяти накопичувати додаткові кошти для 

пенсійного забезпечення. 

На особистий рахунок. Цю форму слід розглядати у загальній реформі 

системи, в тому числі системи оподаткування. Тому що ми прекрасно 

розуміємо, чому бізнес ефективно не працює − система вибудована таким 
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чином, що не стимулює розвитку, лише створює більше труднощів. Тому 

вимога суспільства на зміни в пенсійній сфері є, але здійснюватися вони 

будуть на фоні ще однієї реформи − демонополізації, тобто створенні 

конкурентних умов для бізнесу (Пенсійна реформа: прокурори і судді 

отримуватимуть «стандартні» пенсії − Шевченко // Україна без корупції 

(http://coruption.net/novini/item/32035-pensiina-reforma-prokurory-i-suddi-

otrymuvatymut-standartni-pensii-shevchenko). − 2015. − 30.04). 

 

Директор економічних програм Центру Разумкова Василь 

Юрчишин: 

Міжнародна донорська конференція є радше конференцією 

очікувань/бажань української влади, мета якої – привернення уваги 

міжнародних інвесторів до України. (…) 

Зараз спостерігається декілька важливих напрямів, на які інвестори 

можуть звернути увагу: фіскальна стійкість і поліпшення інституту приватної 

власності – приватизація. Обидва ці напрями «законсервовані». (…) 

Це лише декілька напрямів, які можуть продемонструвати інвесторам, 

що дії української влади мають не лише характер запрошення, але і 

ґрунтуються на реальних кроках і змінах. 

Тому зараз було би значно ефективніше, якби інвестори приїжджали не 

на обговорення, а на переговори з владою стосовно тих проектів, які вже 

можна втілювати в життя. (…) 

Для України інвестиційна привабливість посідає досить важливе місце. 

Якщо немає інвестицій (причому як внутрішніх, так і зовнішніх), то і 

обговорювати нема чого. Знову-таки, не йдеться про те, що ми відразу 

можемо отримати ідеальне поле, але коли на першому місці стоять 

інвестиції, не викликає жодних сумнівів, що ми рухаємося у правильному 

напрямку (Українська влада не готова до тих змін, які сама ж декларує // 

Центр Разумкова (http://www.razumkov.org.ua/ukr/expert.php?news_id= 

5584). − 2015. − 30.04). 
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Відновлення інфраструктури звільнених територій 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

Проекти з відновлення регіону та ремонтні роботи 

 

Віце-прем’єр, міністр регіонального розвитку, будівництва та 

житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

Уряд Японії і міжнародні організації разом з урядом України 

розпочинають низку проектів по подоланню наслідків конфлікту на сході 

України на суму $16,6 млн. 

Сподіваюсь, що ці кошти, які сьогодні надаються урядом Японії, також 

підуть на вирішення проблемних питань. Цього потребує не лише Донецька, 

Луганська, а і Харківська, Дніпропетровська, Запорізька області, які сьогодні 

найбільше прийняли вимушено переселених людей. 

Ці кошти дозолять відновлювати економічну інфраструктуру регіону, 

підтримати малий та середній бізнес, що дасть можливість людям не 

отримувати соціальні виплати держави, а заробити гроші, а також підтримати 

зусилля місцевого самоврядування по створенню робочих міць. 

Посол Японії в Україні Шігекі Сумі: 

Нинішня допомога в основному орієнтована на надання соціальних 

послуг та поліпшення умов проживання − це включає в себе професійне 

навчання, підтримку започаткування нових бізнесів. Я сподіваюся, що цей 

грант на суму $16,6 млн допоможе внутрішнім переселенцям, які стали 

жертвами конфлікту на сході України (На відбудову Донбасу Японія і ООН 

виділяють $16,6 мільйона // INSIDER (http://www.theinsider.ua/politics/554 

25fcb9ff35/). − 2015. − 30.04). 

 

Керівник управління оперативної діяльності МКЧХ в Європі та 

Центральній Азії Лоран Корба: 

Ми тепер хочемо щомісяця надавати гуманітарну допомогу більше 120 

тисячам осіб, надаючи їм продовольство і основні гігієнічні набори. Але 

також ми плануємо постачати в медичні заклади, а мова йде про близько 60 

таких закладів, в основному медичне обладнання і ліки. Крім того, ми хочемо 

надавати підтримку для відновлення будинків і зруйнованої інфраструктури. 

(…) 

Звичайно, ситуація на місці неідеальна, але у нас тепер точно більше 

доступу в східні райони України, і, як наслідок, більше можливості 

реальніше оцінити необхідність у допомозі постраждалим (Червоний Хрест 

має намір щомісячно допомагати 120 тисячам жителів Донбасу // 

INSIDER (http://www.theinsider.ua/politics/55420f7abdfb4/). − 2015. − 30.04). 

 

Підтримка внутрішньо переміщених осіб та жителів Сходу України 
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Європейський Союз виділить понад 2 млн євро на облаштування 

житла для внутрішніх переселенців у Слов’янську та Краматорську. 

ЄС виділить 721 тисячу євро на реалізацію проекту «Будинок для 

переселенців», який передбачає ремонт «під ключ» двох гуртожитків. 

Загальна вартість проекту − 801 тис. євро, при цьому міська влада має 

забезпечити власне співфінансування проекту в сумі 80 тис. євро. 

Аналогічний проект буде реалізований і в Краматорську. Тут 

відремонтують три гуртожитки, а також системи водопостачання та 

каналізаційно-насосну станцію. Загальна вартість проекту − 1,8 млн євро 

(Переселенці у Слов’янську та Краматорську отримають від ЄС понад 2 

мільйони на житло // Економічна правда (http://www.epravda.com.ua/news/ 

2015/05/6/541379/). − 2015. − 06.05). 
 

Протягом квітня до пунктів зустрічі у містах Слов’янськ та 

Костянтинівка звернулося 180 людей, з яких 39 дітей та 12 інвалідів та 

осіб похилого віку. Всі вони отримали  психологічну, інформаційну 

допомогу. Там одразу були визначені місця їх подальшого тимчасового 

проживання. Зазначимо, що 43 особи, з яких 4 дитини та 2 інваліди та особи 

похилого віку висловили при реєстрації бажання залишитися у Донецькій та 

Луганській областях. 

Людина самостійно обирає регіон тимчасового проживання, а 

Укрзалізниця забезпечує безкоштовний проїзд у межах України 

(Рятувальниками ДСНС у квітні переміщено 180 людей зі Сходу України // 

Урядовий портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id= 

248139578&cat_id=244277212). − 2015. − 06.05). 

 

С временно оккупированных территорий и районов АТО в 

«мирные» районы страны переселились 848 тыс. 443 человека. Такую 

статистику предоставляет Госслужба по вопросам чрезвычайных ситуаций. 

827 884 человека переехали из Донбасса, еще 20 559 человек − из 

Крыма и Севастополя. Большинство переселенцев − дети, инвалиды и люди 

старшего возраста. 

Больше всего внутренне перемещенных лиц размещено в Луганской 

(172293), Харьковской (166 147), Донецкой (107 976), Днепропетровской 

(83608), Запорожской (62118), Киевской (38882) областях и в городе Киев (39 

47). 

Председатель Луганской военно-гражданской администрации 

Геннадий Москаль: 

Значительная часть людей останавливается в своих родных, друзей или 

знакомых и по разным причинам не регистрируется переселенцами в органах 

социальной службы. Поэтому официальные цифры лишь примерно отражают 

реальное положение вещей (Количество официальных переселенцев 

достигло 848 000 человек // АСН (http://www.asn.in.ua/ru/news/news/ 

kolichestvo-oficialnykh-pereselencev-dostiglo-848.html). − 2015. − 03.05). 
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Уряд Японії, Програма розвитку Організації Об’єднаних Націй 

(ПРООН), ЮНІСЕФ та Міжнародна організація з міграції (МОМ) в 

Україні у співпраці з Урядом України розпочинають низку нових 

проектів, спрямованих на розширення програм допомоги переселенцям 

та соціально-економічного відновлення Донбасу. 

Так, 30 квітня відбулося підписання Проектного документа між 

ПРООН і Міністерством соціальної політики України. 

Проект ПРООН «Швидке реагування на соціальні та економічні 

потреби внутрішньо переміщених осіб в Україні» (із загальним бюджетом 6,3 

млн доларів США) реалізуватиметься спільно з Міністерством соціальної 

політики та спрямований на підвищення рівня життя ВПО шляхом створення 

робочих місць та розвитку підприємництва, а також розширення доступу до 

соціальних послуг, розбудови інституційної спроможності Уряду у 

реагуванні на проблеми ВПО, а також сприяння примиренню та соціальній 

згуртованості (ПРООН та Мінсоцполітики підписали Проектний 

документ щодо допомоги переселенцям // Урядовий портал 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=248133532&cat_id=24

4276429. − 2015. − 30.04). 

 

В рамках роботи комісії з питань забезпечення стабільного 

функціонування системи національного телебачення і радіомовлення 

при Міністерстві інформаційної політики побудована тимчасова 

телевежа, запущено мовлення українських телеканалів. 

Зокрема, працівники Концерну радіомовлення, радіозв’язку та 

телебачення встановили на телевежі передавачі, що дозволило істотно 

поліпшити поширення сигналу українських телеканалів на Слов’янськ і 

Краматорськ, інформує прес-служба міністерства (У Слов’янську та 

Краматорську посилили сигнал українських телеканалів // INSIDER 

(http://www.theinsider.ua/politics/554241f50a4b8/). − 2015. − 30.04). 

 

Управління звільненими територіями 

 

Глава СБУ Валентин Наливайченко: 

Система пропуска сейчас действует неудовлетворительно для граждан 

Украины. Это заключение круглого стола (который проходил сегодня в СБУ 

при участии руководства службы, руководства Госпогранслужбы, 

общественных активистов, − ред.). 

Для законопослушных людей мы выйдем на нормальный режим, чтобы 

человек, который должен руководствоваться исключительно украинским 

паспортом, мог удобно пересекать линию разграничения. 

Для СБУ и пограничников также важнейшей задачей является борьба с 

коррупцией в пунктах пропуска (СБУ признала проблемы в работе 

пропускной системы // Восстановление Донбасса (http://restoring-
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donbass.com/novosti/10776-sbu-priznala-problemyi-v-rabote-propusknoy-

sistemyi/). − 2015. − 06.05). 

 

Кабинет Министров Украины утвердил перечень населенных 

пунктов Донецкой области, размещенных на линии столкновения зоны 

АТО.  
В перечень внесены 62 населенных пункта Донецкой области, которые 

расположены на линии разграничения. 

В частности, это два города областного значения: Авдеевка и 

Дзержинск, населенные пункты, относящиеся к Дебальцевскому горсовету 

Светлодарск, пгт Мироновский, к Мариуполю: пгт Сартана, пгт Талаковка, 

пос. Ломакино. 

Также в список внесены населенные пункты четырех районов: 

Артемовского (например, Мироновка, Луганское, Красный Пахарь и др.), 

Волновахского района (Водяное, Гранитное, Заиченко, Коминтерново, 

Павлополь, Чермалык, Широкино и др.), Марьинского района (Марьинка, 

Березовое, Красногоровка и др.) и Ясиноватского района (Водяное, Опытное, 

Пески, Тоненькое, Верхнеторецкое и др.) (Кабмин определил статус 

населенных пунктов на линии разграничения // Восстановление Донбасса 

(http://restoring-donbass.com/novosti/10772-kabmin-opredelil-status-

naselennyih-punktov-na-linii-razgranicheniya/). − 2015. − 06.05). 

 

В Луганской области село Орехово, которое в настоящий момент 

официально относится к Голубовскому сельсовету, оккупированному 

боевиками, будет передпочинено подконтрольному Украине горсовету 

Горское.  

Председатель Луганской военно-гражданской администрации 

Геннадий Москаль: 

Большинство жителей села высказалось за то, чтобы их включили в 

горсовет соседнего Горского, что мы и сделаем через постановление 

Верховной Рады. После его принятия Орехово станет украинским не только 

фактически, но и юридически (Село в Луганской области перейдет под 

контроль Украины // АСН (http://www.asn.in.ua/ru/news/news/selo-v-

luganskojj-oblasti-perejjdet-pod-kontrol-uk.html). − 2015. − 02.05). 
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ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

28 квітня 2015 року Уряд Фінляндії оголосив про виділення 3 млн 

євро для нової грантової програми Північна ініціатива гуманітарної 

підтримки та енергоефективності. 

Програма фінансується Північними країнами і координується НЕФКО. 

Її пріоритетами є відновлення та реконструкція муніципальних 

будівель у постраждалих від військових дій проблемних регіонах сходу і 

півдня України.  

Основна увага спрямована на соціальну інфраструктуру – школи, 

дитячі садки та об’єкти охорони здоров'я.  

В даний час програма має в керуванні в цілому 5,6 млн євро, протягом 

2015 року очікуються подальші надходження. Вже виділено фінансування 

для десяти проектів у Східній Україні, заходи з підвищення 

енергоефективності будуть реалізовані у містах Бердянськ, Лозова, 

Павлоград, Краматорськ, Сєвєродонецьк, Ізюм, Чугуїв, Куп’янськ та 

Дніпродзержинськ (Фінляндія виділяє кошти на заходи з підвищення 

енергоефективності на Україні // Херсонщина офіційний сайт 

херсонської обласної державної адміністрації 

(http://www.khoda.gov.ua/ua/news/finlyandiya-vydelyaet-sredstva-na-

meropriyatiya-po-povysheniyu-ehnergoehffektivnosti-na-ukraine). – 2015. – 

06.05). 
 

На Дніпропетровщині вже дібрано 83 об’єкти комунальної та 

державної власності, де проводитьсяремонт для розміщення 

переселенців. До цього переліку увійшли пансіонати, інтернати, санаторії та 

гуртожитки, де тимчасово можуть отримати дах над головою переселенці, а 

також лікарні, дитячі садки та школи, які покликані забезпечити їм 

комфортні умови проживання.  

Ремонтні роботи на 15 з цих об’єктів, що знаходяться у 

Дніпропетровську, Дніпродзержинську, Кривому Розі, Нікополі, 

Новомосковську, Вільногірську та Жовтих Водах вже розпочаті. 

Фінансуються вони за рахунок гранту ЄС у рамках програми «Підтримка 

політики регіонального розвитку в Україні».  

Очікується, що вже у жовтні в цих реконструйованих будинках 

зможуть оселитися 2 тисячі переселенців. Ще 10 об’єктів будуть 

відремонтовані у рамках співробітництва з німецьким банком KFW 

(Дніпропетровська ОДА створила базу об’єктів під реконструкцію для 

переселенців // Дніпропетровська ОДА 

(http://www.adm.dp.ua/OBLADM/obldp.nsf/document.xsp?id=76BB2CA8C3D4

97CBC2257E3C004B7B05). – 2015.– 05.05). 
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Директор департаменту соціального захисту населення 

Кіровоградської ОДА Олександр Догаров: 

Основна увага в управліннях соцзахисту зосереджена на обліку, а 

також на призначенні та виплаті допомог переселенцям. 

Так, сьогодні в області на облік взято 5746 сімей (8891 особа). За 

щомісячною адресною допомогою для покриття витрат на проживання 

звернулися 5017 сімей, 4900 з яких цю допомогу призначено, 71 сім’ї 

відмовлено у зв’язку з відсутністю права на таку допомогу (наявність 

депозитів, житла за межами окупованої території, двох і більше автомобілів), 

а 46 справ поки що перебувають на розгляді. Виплату зазначеної допомоги 

здійснено по квітень, заборгованість з виплати відсутня. 

За наданням державних допомог до органів соцзахисту в області 

звернулося 992 сім'ї переселенців (1006 осіб). 916 сім’ям таку допомогу 

призначено і виплачено, іншим – не призначено. 

Вимушеним переселенцям також надається допомога за рахунок 

благодійних коштів. Зокрема, таку допомогу отримали 38 сімей на загальну 

суму 52,6 тисяч гривень (В області здійснюються виплати соціальних 

допомог вимушеним переселенцям // Кіровоградська ОДА (http://kr-

admin.gov.ua/start.php?q=News1/Ua/2015/05051502.html). – 2015. – 05.05). 
 

Украинские больницы на востоке нашей страны в скором времени 

получат контейнер, в котором будет гуманитарное медицинское 

оборудование.  

Данную гуманитарную помощь для донбасских медицинских 

учреждений собрали добровольцы-активисты из Вашингтона, а также 

некоторых иных северовосточных населенных пунктов США. (Гуманитарка 

из США морем отправлена в Украину // Новости Донецка Don-News 

(http://don-news.net/donetsk-i-ostalnoi-mir/11400-gumanitarka-iz-ssha-morem-

otpravlena-v-ukrainu.html?_utl_t=vk). – 2015. – 04.05). 

 

29 квітня в конференц-залі готелю «Україна» відбувся круглий 

стіл переселенців, що мешкають у Луцьку, та місцевої влади на тему 

«Волинь-Донбас. Єдина Україна. Шляхи інтеграції переселенців в 

місцеву громаду м. Луцьк». Захід організований ГО «Переселенці Криму та 

Донбасу» та здійснювався в рамках проекту «Громадські дії на підтримку 

Криму та сходу України», що реалізує Громадська спілка «Освітній дім прав 

людини в Чернігові» при сприянні Національного фонду на підтримку 

демократії. 

Підсумком цієї зустрічі можна вважати пропозицію влади активістам зі 

Сходу запропонувати своїх представників в Громадську раду при Волинській 

ОДА. Також буде створена Робоча група з числа переселенців і чиновників 

для розробки цільової «Програми по сприянню інтеграції переселенців з 

Криму та Донбасу в місцеву громаду Луцька та комплексного вирішення їх 

проблем (У Луцьку переселенці та місцева влада сіли за круглий стіл // 
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Citynews.net.ua (http://www.citynews.net.ua/news/43776-u-lucku-pereselenc-ta-

msceva-vlada-sli-za-krugliy-stl.html). – 2015. – 30.04). 
 

Кременчугский городской центр социальных служб для семьи, 

детей и молодежи с января 2015 проводит акцию «Поможем семьям 

вынужденных переселенцев». 

Целью данного мероприятия является сбор предметов первой 

необходимости, одежды, обуви, пищевых продуктов для семей с детьми 

вынужденных переселенцев из временно оккупированной территории и 

районов проведения антитеррористической операции, которые находятся в 

Кременчуге (В Кременчуге проходит акция «Поможем семьям 

вынужденных переселенцев» // Кременчуг Today 

(http://kremenchugtoday.com.ua/news.php?id=42484). – 2015. – 30.04). 
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НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

Государственная служба по чрезвычайным ситуациям констатирует 

наличие 896 резервных объектов, в которых может разместиться 15 393 

вынужденных переселенца. 

В каждой области Украины создан резерв помещений, в которых могут 

проживать люди, выехавшие с Востока Украины. Сейчас это 896 объектов 

различной формы собственности. Больше всего свободных мест для 

размещения переселенцев в Житомирской области − 108 объектов, 

Волынской − 104 объекта, Днепропетровской − 94 объекта, Хмельницкой − 

57 объектов, Винницкой − 50 объектов. Наибольшее количество людей 

сейчас могут разместить Днепропетровская − 4 тыс. 157 человек, из которых 

79 детей, Львовская − 1 тыс. 115 человек, из которых 742 ребенка, 

Хмельницкая − 940 человек, из которых 555 детей, Житомирская − 808 

человек, из которых 251 ребенок, и Кировоградская − 747 человек, из 

которых 430 детей области. 

Помимо этого, более 2 тыс. больных, нуждающихся в стационарном 

лечении, готова принять и разместить Днепропетровская область (Донбасс 

SOS // https://vk.com/donbasssos?w=wall-68158751_1539. – 2015. – 06.05). 
 

В Киеве детей-переселенцев из Луганской и Донецкой областей будут 

бесплатно обучать английскому язику (Луганский Радар // 

https://www.facebook.com/lugradar/posts/867579863300492. – 2015. – 06.05). 

 

В течение апреля пиротехники изъяли более 1 тыс. боеприпасов на 

Донбассе  (Луганский Радар // https://www.facebook.com/lugradar/posts/86733 

4056658406. – 2015. – 05.05). 

 

Луганская облгосадминистрация получила в собственость 

Северодонецкий аэропорт (Новости Луганска // https://www.facebook.com/ 

lugansk.news/posts/902325766491877. – 2015. – 05.05). 

 

В Славянске разрушенный дом начнут восстанавливать летом 

(Славянск // https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/834476903313879. – 

2015. – 05.05). 

 

Сегодня в СБУ состоялся круглый стол «Пути усовершенствования 

пропускной системы в пределах Донецкой и Луганской областей» с участием 

общественных и волонтерских организаций Донбасса. 

Координатор Коалиции Патриотических сил Донбасса (КПСД) 

Сергей Гармаш: 

Создали рабочую группу. Уже завтра соберется в СБУ. Будем идти к 

пошаговой (если АТЦ объяснит эффективность этой пропускной системы) 
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или полной отмене пропусков и переходу контроля по паспортам. 

Наливайченко, вроде, нас услышал. Лутковская с нами. Что выйдет – 

посмотрим (Свободный Донбасс // https://www.facebook.com/freedonbas.ua/ 

posts/672409499531865. – 2015. – 05.05). 

 

Председатель комитета Верховной Рады по вопросам 

национальной безопасности и обороны Сергей   Пашинский: 

Взлетно-посадочная полоса  донецкого  аэропорта пригодна к 

восстановлению (Восстановление Донбасса // 

https://www.facebook.com/VosstanovleniyeDonbassa/photos/a.547169122051898

.1073741828.544530008982476/620690914699718/?type=1. – 2015. – 05.05). 

 

Українські телеканали в Донецькій області нині можуть дивитися 

втричі більше користувачів. Спеціальну вишку, яка забезпечила мовлення, 

встановили у Слов’янську, на горі Карачун. Вона покриває територію трьох 

найбільших міст − Артемівська, Слов’янська і Краматорська, а також 

найближчих населених пунктів. Сама телевежа, або телещогль − подарунок 

Польщі Україні. Ще кілька таких конструкцій із Латвії та Литви мають 

доправити на передову (Славянск // https://www.facebook.com/Sloviansk/posts/ 

833714166723486. – 2015. – 03.05). 
 

Керівник Луганської обласної військово-цивільної адміністрації 

Геннадій Москаль здійснив робочу поїздку в м.Щастя й оглянув соціальні 

заклади, більшість із яких були пошкоджені внаслідок бойових дій. 

Найбільших пошкоджень зазнала міська лікарня − всередині лютого через 

обстріли бойовиків тут були вибиті вікна, розбита покрівля, посічені 

осколками фасади. Зараз лікарня знову повноцінно функціонує − в ній за 

рахунок обласного бюджету замінені понад 150 вікон (поставлені нові 

метало-пластикові пакети). Однак роботу необхідно довести до кінця − 

зробити віконні відкоси, а в терапевтичному відділенні полагодити дах, у 

який влучив снаряд. 

Г. Москаль оглянув також чотири навчальні об’єкти міста – 

загальноосвітню школу №1, ЗОШ №6, школу мистецтв та загальноосвітню 

санаторну школу-інтернат. Перші три заклади фінансуються з міського та 

районного бюджетів, а останній − із обласного. 

Керівник Луганської обласної військово-цивільної адміністрації 

Геннадій Москаль: 

Школі-інтернату вже виділили кошти на капітальний ремонт та заміну 

вікон (які не міняли 53 роки). (…) Єдина проблема в тому, що частину 

приміщень інтернату зайняли підрозділи МВС, що заважає його 

повноцінному функціонуванню. Найближчим часом будемо вирішувати, 

куди переселити силовиків, адже школа, де навчають і лікують дітей, − явно 

не те місце, яке мають займати силові структури (…) (Луганська обласна 

державна адміністрація // https://www.facebook.com/odalug/posts/ 

419522574896715. – 2015. – 01.05). 
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ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Эксперт Института стратегий глобального развития и адаптации 

Владимир Гуржи: 

Сейчас государство сосредоточилось преимущественно на 

предоставлении гуманитарной и финансовой помощи переселенцам. Однако 

Украине следует постепенно переходить к развитию и повышению 

самодостаточности выехавших из Донбасса. 

Необходимо принятие единой государственной программы для 

внутренне перемещенных лиц, в которой должно быть предусмотрено 

участие волонтерских и донорских организаций. Такой подход позволит 

объединить усилия и получить ощутимый позитивный эффект. 

Двумя первоочередными вопросами, которые должна решить 

программа, являются вопросы жилья и трудоустройства переселенцев. 

В мире есть примеры, когда благодаря грамотному государственному 

подходу одновременно решались проблемы с трудоустройством, и с жильем. 

Переселенцы из зоны конфликта или стихийного бедствия сами строили себе 

жилье в рамках специальных программ. То есть это и обеспечение работой, и 

одновременное решение жилищного вопроса. Почему бы нам не предложить 

переселенцам обустраивать себе жилье самостоятельно? Строить новое и 

ремонтировать старое. Кстати, впоследствии, можно на законодательном 

уровне разрешить переселенцам приватизировать такое жилье за 

символические деньги (Государство должно содействовать повышению 

самодостаточности переселенцев с Донбасса – эксперт // Комментарии 

(http://comments.ua/life/514602-gosudarstvo-dolzhno-sodeystvovat.html). − 

2015. − 06.05). 
 

Заступник начальника Служби автомобільних доріг у Донецькій 

області Дмитро Обухов:  

Спеціалістами Служби підраховано, що в межах Донецької області за 

час бойових дій різного ступеня руйнувань зазнало майже дев’ятсот 

кілометрів автомобільних доріг загального користування, а сума збитків 

пошкодженої або зруйнованої дорожньо-транспортної інфраструктури сягає 

вже двох з половиною мільярдів гривень  

Лише на дорогах загального користування було пошкоджено або 

взагалі знищено 13 мостів і шляхопроводів, на відновлення яких необхідно 

щонайменше 323,3 млн грн. 

Для відновлення мостів розробляється проектна документація. З 

вказаних тринадцяти штучних споруд – дев’ять знаходяться на неокупованій 

території, з них два мости – поблизу лінії фронту. Отже, на сьогодні, 

дорожники в змозі відновити лише сім штучних споруд. В першу чергу, це 

міст через річку Казенний Торець, що поблизу Слов’янська, та міст через 

річку Сіверський Донець у с. Закітне (Донецька область: Збитки 

дорожнього господарства Донеччини через неоголошену війну – майже 
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три мільярди гривень // Державне агентство автомобільних доріг 

України (http://www.ukravtodor.gov.ua/novosti-regionov/%D1%81_donetska-

oblast%3A-zbitki-dorozhnogo-gospodarstva-donechchini-cherez-neogoloshenu-

viinu-%E2%80%93-maizhe-tri-milyardi-griven.html). − 2015. − 06.05). 

 

Глава Луганской областной военно-гражданской администрации 

Геннадій Москаль: 

По международным нормам государство обязано предоставить людям 

компенсацию за утраченное жилье и имущество, но надо установить степень 

повреждений. Первая − не подлежит восстановлению. Вторая − нужен 

капитальный ремонт. Суммы разные. Третья степень − текущий ремонт. 

Далее: что в доме, какую мебель и бытовую технику испорчено? Это также 

надо определять и возмещать. Но это − очень хлопотная работа, которая 

требует еще и законодательного обеспечения. 

Соответствующее постановление обещают принять только после 

завершения АТО. Киев должен принять постановление о восстановлении 

поврежденных зданий за счет государственного, областного и местных 

бюджетов, международных благотворительных организаций, используя в то 

же время и взносы от отдельных граждан (Москаль рассказал, откуда 

нужно брать деньги на восстановление Луганской области // АСН 

(http://www.asn.in.ua/ru/news/news/moskal-rasskazal-otkuda-nuzhno-brat-

dengi-na-vosst.html). − 2015. − 01.05). 
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Прогнози 

 

Посол України в Італії Євген Перелигін: 

(…) Насправді в уряді Італії дуже довго тривала підготовка до  

ратифікації пакету Угод про асоціацію – з Україною, Молдовою, Грузією. Ми 

їм неодноразово нагадували – ще в жовтні, в Мілані, були обіцянки прем’єра 

зробити це швидко... Нарешті, наприкінці лютого – на початку березня уряд 

закінчив свою частину і передав до парламенту, але парламент досі не 

розглядав, бо пріоритети інші – внутрішньополітичні. (…) 

Зрештою, позиція Італії зараз така: вони кажуть, що «не будуть 

останніми» (в ратифікації Угоди з Україною, − ред.).  

Я очікую, що до літніх канікул, тобто до серпня, парламент завершить 

процедуру (Посол в Італії: Що б я не розповідав про реформи, Unicredit 

каже про суддівський бєспрєдєл // Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/interview/2015/05/5/7033471/). − 2015. − 

05.05). 

 

Введение безвизового режима Украины с Европейским союзом 

будет отложено до начала 2016 года. 

Посол по особым поручениям МИД Украины Дмитрий Кулеба: 

Да, оно будет сдвинуто и здесь ответственность как на Украине, на 

четком выполнении тех требований, которые перед нами стоят, так и часть 

ответственности – на Европейском союзе, чтобы в ходе процесса не 

возникали какие-то новые условия, опасения или политические 

озабоченности. 

Есть шанс в мае на Рижском саммите ЕС услышать сигнал о 

безвизовом режиме. 

Шанс на такой сигнал очень вероятен. Ранее мы планировали, что на 

саммит в Риге мы выйдем уже на принятие решения о безвизовом режиме, но 

следующие шаги будут такими. 

13 мая Еврокомиссия представит отчет о достижениях Украины в 

выполнении требований для введения безвизового режима. После этот 

вопрос еще раз обсудят с украинской стороной. Мы поймем, что еще мы 

можем сделать, и уже тогда в Риге решение о безвизовом режиме будет 

приниматься в последний момент, но оно не будет касаться введения. Оно 

будет касаться определения четких перспектив, алгоритмов, по которым 

нужно будет двигаться. 

Ключевое «домашнее задание» для Украины – это борьба с коррупцией 

на всех уровнях, и от результатов этой деятельности будет зависеть 

дальнейшее движение. Я бы не сказал, что европейцы критически настроены, 

они видят прогресс, которого еще год назад не было (В МИДе рассказали, 

когда же украинцам «светит» безвизовый режим с ЕС // Україна без 
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корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32260-v-mide-rasskazali-kogda-

zhe-ukraintsam-svetit-bezvizovyj-rezhim-s-es). − 2015. − 01.05). 

 

Министр экономического развития и торговли Айварас 

Абромавичус: 

По моим данным, до конца лета будет разрабатываться новая система 

налоговой реформы. Предложения будут вынесены парламенту, в октябре 

ожидается голосование. И уже новая налоговая система у нас будет 

эффективной с 1 января следующего года (Абромавичус обещает 

украинцам новую налоговую реформу уже осенью // Україна без корупції 

(http://www.coruption.net/novini/item/32253-abromavichus-obeshchaet-

ukraintsam-novuyu-nalogovuyu-reformu-uzhe-osenyu). − 2015. − 01.05). 

 

Віце-прем’єр-міністр України, міністр регіонального розвитку, 

будівництва та ЖКГ України Геннадій Зубко: 

Я сподіваюся, що вже в наступному місяці запрацює агентство по 

відновленню Донбасу. 

Врамках відновлення Донбасу необхідно буде забезпечити три 

складові. В першу чергу слід відновити економічну інфраструктуру в 

постраждалих регіонах. Крім того, необхідно забезпечити робочі місця, а 

також підтримати місцеву владу для того, щоб вона створила сприятливі 

умови для розвитку регіону (Агентство по відновленню Донбасу може 

заробити в травні, − Мінрегіон // Україна без корупції 

(http://coruption.net/novini/item/32052-ahentstvo-po-vidnovlenniu-donbasu-

mozhe-zarobyty-v-travni-minrehion). − 2015. − 30.04). 
 

Член Комитета Верховной Рады Украины по вопросам 

предотвращения и противодействия коррупции Олег Осуховский: 

Скоро в Украине будут громкие судебные процессы. 

Нас ждут громкие судебные дела. Более того, в ближайшее время 

запланировано принятие закона о следственных комиссиях, который 

развяжет депутатам руки. Мы сможем проследить, чтобы все те 

коррупционеры сидели за совершенные преступления. А украденные деньги 

− возвращены в Государственный бюджет (Скоро в Украине будут громкие 

судебные процессы // АСН (http://www.asn.in.ua/ru/news/opinions/skoro-v-

ukraine-budut-gromkie-sudebnye-processy.html). − 2015. − 30.04). 
 

Співдиректор програм зовнішньої політики та міжнародної 

безпеки Центру Разумкова Михайло Пашков: 

Саміт Україна-ЄС у Києві великою мірою був преамбулою до ризького 

саміту Східного партнерства. Безумовно, були важливі моменти та важлива 

тематика для переговорного процесу. У цьому контексті саміт має позитивне 

значення. Інша справа, що дещо обережні очікування пов’язані із самітом у 

Ризі, а тому те, що на ризькому саміті ми отримаємо той самий безвізовий 

режим − це малоймовірно.  
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Я б не говорив про розчарування українською владою з боку ЄС. Тому 

що в підсумковій декларації саміту Україна–ЄС зафіксовані низка позицій, 

які дійсно вдалося запровадити українській владі останнім часом. Тому я не 

вважаю ситуацію якоюсь негативною. Проблем дійсно достатньо багато. 

Передусім це стосується внутрішньої ситуації, пов’язаної з реформами. 

Безумовно, дуже серйозно впливає стан справ на сході країни, який багато в 

чому визначає ставлення європейських політиків до того ж питання про 

безвізовий режим. 

(…) Сьогодні говорити про якийсь прорив у відносинах України та ЄС 

− досить важко, пов’язувати якісь серйозні очікування з самітом у Ризі − 

достатньо важко також. На мою думку, триває процес, який загалом 

визначає, з одного боку, готовність України запроваджувати подальші 

реформи, а з іншого − рівень підтримки цих реформ зі сторони ЄС (Україна 

навряд чи отримає безвізовий режим з ЄС найближчим часом // Центр 

Разумкова (http://www.razumkov.org.ua/ukr/expert.php?news_id=5584). − 

2015. − 30.04). 
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Інфографіка 

Інфографіка 

 
(Основне в ЗМІ про реформи за 30 квітня-5 травня 2015 року // 

Ukraine Crisis Media Center (http://uacrisis.org/ua/ukrainian-osnovne-v-zmi-

pro-reformi-za-30-kvitnya-5-travnya-2015-roku/). − 2015. – 06.05). 
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Інфографіка 

 
(Основне в ЗМІ про реформи за 30 квітня-5 травня 2015 року // 

Ukraine Crisis Media Center (http://uacrisis.org/ua/ukrainian-osnovne-v-zmi-

pro-reformi-za-30-kvitnya-5-travnya-2015-roku/). − 2015. – 06.05). 
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(Реанімаційний пакет реформ // https://www.facebook.com/platforma. 

reform/photos/a.303335963152576.1073741828.291274317692074/47608972254

3865/?type=1&theater. − 2015. – 05.05). 
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Інфографіка 

 

 
(Як замінити корумпованих прокурорів і забезпечити незалежну 

прокуратуру? // Українська правда (http://www.pravda.com.ua/columns/2015/ 

05/5/7066846/). − 2015. − 05.05). 
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(Структура украинского экспорта 2015. Инфографика // Україна без 

корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32691-struktura-ukrainskogo-

eksporta-2015-infografika). − 2015. − 05.05). 

 

 
(Структура украинского экспорта 2015. Инфографика // Україна без 

корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32691-struktura-ukrainskogo-

eksporta-2015-infografika). − 2015. − 05.05). 
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Інфографіка 

 
(Структура украинского экспорта 2015. Инфографика // Україна без 

корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32691-struktura-ukrainskogo-

eksporta-2015-infografika). − 2015. − 05.05). 

 

 
(Как хотят реформировать систему здравоохранения. Инфографика 

// Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32298-kak-

khotyat-reformirovat-sistemu-zdravookhraneniya-infografika). −  2015. – 02.05). 
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(Как хотят реформировать систему здравоохранения. Инфографика 

// Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32298-kak-

khotyat-reformirovat-sistemu-zdravookhraneniya-infografika). −  2015. – 02.05). 

 

 
(Как хотят реформировать систему здравоохранения. Инфографика 

// Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32298-kak-

khotyat-reformirovat-sistemu-zdravookhraneniya-infografika). −  2015. – 02.05). 
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(Как хотят реформировать систему здравоохранения. Инфографика 

// Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32298-kak-

khotyat-reformirovat-sistemu-zdravookhraneniya-infografika). −  2015. – 02.05). 
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Інфографіка 

 
(Как хотят реформировать систему здравоохранения. Инфографика 

// Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32298-kak-

khotyat-reformirovat-sistemu-zdravookhraneniya-infografika). −  2015. – 02.05). 

 
(Как хотят реформировать систему здравоохранения. Инфографика 

// Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32298-kak-

khotyat-reformirovat-sistemu-zdravookhraneniya-infografika). −  2015. – 02.05). 
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(Как хотят реформировать систему здравоохранения. Инфографика 

// Україна без корупції (http://www.coruption.net/novini/item/32298-kak-

khotyat-reformirovat-sistemu-zdravookhraneniya-infografika). −  2015. – 02.05). 
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(Основне в ЗМІ про реформи за 20-21 квітня 2015 року // Ukraine 

Crisis Media Center (http://uacrisis.org/ua/ukrainian-osnovne-v-zmi-pro-

reformi-za-20-21-kvitnya-2015-roku/). − 2015. – 22.04). 
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Crisis Media Center (http://uacrisis.org/ua/ukrainian-osnovne-v-zmi-pro-

reformi-za-20-21-kvitnya-2015-roku/). − 2015. – 22.04). 
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